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Královský průvod ve znamení 
oslav 700 let od narození 
Karla IV.

Letošní již 10. ročník Královského průvodu, který 
letos proběhne v sobotu a v neděli 4. a 5. června, 
bude jednou z  hlavních akcí, pořádaných po 
celých Čechách v  rámci oslav 700. výročí naro-
zení císaře svaté říše římské a krále českého Karla 
IV. Letos již potřetí bude hlavním organizáto-
rem průvodu město Dobřichovice, které průvod 
připravuje ve spolupráci s  agenturou Alotrium 
a Dobřichovickou divadelní společností, s podpo-
rou svazku obcí Regionu Dolní Berounka a okol-
ních obcí, které se do průvodu zapojí. Hlavních 
rolí v průvodu se i letos zhostí členové Dobřicho-
vické divadelní společnosti. V roli císaře Karla IV. se 
tak již potřetí objeví Karel Král a královnu Alžbětu 
Pomořanskou opět ztvární Monika Vaňková.

Program průvodu bude opět dvoudenní. 
Zahájen bude v sobotu 4. června kolem 14. hodiny 
příchodem na náměstí Sv. Petra a Pavla v Rado-
tíně, kde proběhne slavnostní přivítání předsta-
viteli města a program na počest císaře. Poté se 
průvod vydá směrem do Černošic, kde bude císař 
přivítán v parku Berounka. Zároveň císaře přijede 
pozdravit poselstvo z Kosoře a Zbraslavi a posel-
stva z  partnerských měst Moslheim (Francie), 
Gerbrunn a Themar (Německo). Poté se průvod 
přesune do Mokropes na Masopustní náměstí, 
kde bude přivítán mokropeskými spolky. Kolem 
18. hodiny průvod dorazí do Dobřichovic, kam 
přijede i  zdravice s  představiteli obce Všenory. 
Program zde začne hned po obědě, bude velký 
slavnostní rytířský turnaj na počest císaře Karla IV. 
a po přivítání průvodu představiteli města bude 
pro účastníky průvodu a  návštěvníky probíhat 
kulturní program až do večerních hodin. Večer 
se na nádvoří zámku odehraje druhé divadelní 

představení Noc na Karlštejně (první se bude hrát 
již o den dříve, tedy v pátek).

V neděli 5. června dopoledne se průvod vydá 
z  Dobřichovic směrem na Karlštejn s  již tradič-
ními zastaveními na návsi v Letech, dále v Řevni-
cích, kde pozdraví císaře poselstvo z Mníšku pod 
Brdy, v Zadní Třebani a Hlásné Třebani.

Kolem 15 hodiny dorazí průvod na louku 
u  mostu na Karlštejně, tam ho přivítají předsta-
vitelé Karlštejna. V  letošním roce poprvé, z  inici-
ativy měst, která neleží na trase průvodu Karla IV., 
vznikla druhá část Královského průvodu, která 
vyrazí z Berouna a s průvodem Karla IV. se setká 
taktéž v  neděli na Karlštejně. Tuto druhou část 
průvodu představují obce Srbsko, Tetín a  město 
Beroun.

Protože tak významné jubileum si zaslouží 
důstojnou oslavu, jejíž zajištění je náročné nejen 
organizačně, ale i  finančně, zaměřili jsme se na 
možnosti získat na průvod i  jiné prostředky, než 
příspěvky zúčastněných obcí. V tomto směru jsme 
byli, dle mého názoru, velmi úspěšní. Z  dotač-
ních prostředků Středočeského kraje a  Minis-
terstva kultury máme přislíbeno celkem 660 tis. 
Kč, od mikroregionu Dolní Berounka a  okolních 
obcí dalších 200 tis. Kč, přičemž není vyloučeno, 
že tyto sumy nejsou ještě konečné a na zajištění 
průvodu se nám podaří získat ještě další finance.

Srdečně vás na účast v  Královském průvodu 
zvu.

Územní plán Dobřichovic 
postoupil do dalšího kola 
projednávání

Nový územní plán, který pro naše město zpra-
covává Ing. arch. Pavel Hnilička, postoupil do 
fáze společného projednání, v  rámci něhož lze 
podávat připomínky. Po společném projednání 

bude následovat fáze veřejného projednání, kde 
dostanou občané opět prostor pro své připo-
mínky a  námitky. Podrobnější informace o  spo-
lečném projednání návrhu územního plánu 
najdete v  tomto čísle Informačního listu v  infor-
maci občanům od určeného zastupitele Ing. arch. 
Filipa Kándla.

Ulice Pod Pensionátem bez 
sloupů elektrického vedení

V  těchto dnech probíhá demontáž sloupů vrch-
ního elektrického vedení v ulici Pod Penzionátem. 
Tyto dřevěné a betonové sloupy, které v některých 
případech čněly přímo z  asfaltu vozovky, hyzdily 
tuto ulici dlouhá léta. Nejvíce patrné to bylo po 
rekonstrukci ulice v roce 2011, která byla hrazena 
ze dvou dotací. Bohužel ČEZ tehdy nevyhověl naší 
žádosti o  přeložení elektrického vedení do pod-
zemního kabelu a sloupy v ulici zůstaly. Jak jsem 
již uvedl, po rekonstrukci sloupy vyčnívaly přímo 
z  nové vozovky, neboť byly umístěny nezvykle 
daleko od oplocení zahrad, což bylo navíc 
poměrně nebezpečné. Po opakovaných urgencích 
ze strany města tedy ČEZ v letošním roce přistou-
pil k  demontáži sloupů, což vzhled ulice značně 
pozvedlo. S tím však souvisí i jedna pro město ne 
zcela příznivá záležitost, a  sice nutnost výstavby 
nového veřejného osvětlení, neboť to stáva-
jící bylo umístěno na sloupech ČEZu. V současné 
době připravujeme výběrové řízení na stavbu 
nových lamp v této ulici a kromě ní i v ulici Černo-
lické, kde dosud veřejné osvětlení chybí. V posled-
ních letech ČEZ odstranil zastaralé vrchní vedení 
v několika ulicích a měl by v překládání kabelů do 
země dále pokračovat. Doufám tedy, že v  Dobři-
chovicích naprostá většina nevzhledných sloupů 
vrchního vedení brzy definitivně zmizí.

Petr Hampl

Informace pro občany

Vyhláška a návrh nového územního plánu města 
Dobřichovice ke společnému projednání byly 
úředně vyvěšeny dne 2. května 2016. Od tohoto 
data tedy běží lhůta 15 + 30 dní pro podání pří-
padných připomínek občanů. Tato fáze projedná-
vání územního plánu je však především určena 
pro připomínky dotčených orgánů a  soused-
ních obcí. Takzvané veřejné jednání bude teprve 
následovat. Podrobnější informace, vyhláška 
a dokumentace jsou k disposici na našem měst-
ském úřadě a  na MěÚ Černošice, jakožto obce 
s  rozšířenou působností. Vyhlášku a  dokumen-
taci lze také stáhnout na stránkách Dobřicho-
vic a  Černošic. Proces je poměrně složitý. Čtěte 
proto pečlivě zejména vyhlášku a doporučení na 

stránkách Černošic, kam se také připomínky mají 
zasílat.

Filip Kándl

Návrh nového územního 
plánu

Práce na přípravě nového územního plánu se 
konečně dostávají do fází, které jsou zákonem 
určeny k připomínkování ať již dotčených orgánů, 
okolních obcí či občanů. Jde tedy o důležitou část 
jeho tvorby, kdy vzniklé změny návrhu budou 
vytvořeny na základě zaznamenaných připomí-
nek podle toho, zda byly kladně či záporně vyří-
zeny. Vyřízení musí být odůvodněno. Proces by 
tak měl být průhledný a  vytvářet pro všechny 
obdobné podmínky.

Rád bych zde napsal několik řádek o návrhu 
nového územního plánu, který je v těchto dnech 
veřejně vyvěšen, a to zejména na základě dojmů, 
které jsem nabyl coby určený zastupitel po veřej-
ných prezentacích a pracovních jednáních s jeho 
tvůrcem Ing. arch. Pavlem Hniličkou, toho času 
též 1. místopředsedou České komory architektů.

Celkově návrh těží ze současného územ-
ního plánu a  dramaticky ho nemění. Akcentuje 
ochranu volné krajiny a  pro zástavbu využívá 
stávajících vymezených ploch, což dnes jinde 
zdaleka není samozřejmostí. Měl by se tak omezit 
další zábor zeleně zástavbou a  zároveň by se 
mělo dosáhnout co nejefektivnější infrastruk-
tury osídlení. Zjednodušeně: když jsou domy 
pohromadě, jsou například rozvody energie, 
ale i  chodníky a  komunikace kratší, tedy lev-
nější. Dále je snahou vytvořit lepší podmínky 

Slovo starosty

Příspěvky členů zastupitelstva

Foto na titulní straně: Dobřichovicemi projížděla soutěž „7 Castles Trial“
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pro tvorbu služeb, obchodů, ale i  sociální vyba-
venosti v ploše zástavby. Snahou je, aby zmíněné 
funkce bylo možno budovat pokud možno 
v docházkové vzdálenosti místních obyvatel, což 
by mělo mít příznivý vliv na tu část automobilové 
dopravy, kterou generuje právě potřeba dojet si 
autem třeba i  jen pro rohlíky do supermarketu 
za městem. Jsou zde i občané, kteří, ať už z jaké-
hokoliv důvodu, automobil používat nemohou 
a pro ně to může být opravdu problém. Toto se 
odráží zejména v ploše OU, tedy obchodní ulice, 
jejíž vytvoření je asi největší změnou oproti stá-
vajícímu územnímu plánu. S tím souvisí i tvorba 
podmínek pro vznik pracovních příležitostí 
v  obci, podmíněných druhem zástavby. Snahou 
je nabídnout co nejširší spektrum možností tak, 
aby se pokud možno omezila potřeba každoden-
ního dojíždění za prací například do Prahy. Tedy 
cílem je co nejsamostatnější a co nejefektivnější, 
živá obec se zázemím v  krajině, kde se budují 
podmínky především pro místní občany a  která 
se rozvijí dovnitř.

Co se týká charakteru zástavby v plochách pro 
bydlení, ty jsou rozděleny na plochy centra (ozna-
čené písmenem C). Tam je tak jako dnes možno 
stavět kromě domů rodinných i  domy bytové. 
V  plochách bydlení (označené písmeny B a  OU 
s  výjimkou sídliště) jsou dnes převážně rodinné 
domy, i když se zde bytové domy vyskytují. Podle 
vyhlášky je rozdíl mezi rodinným a  bytovým 
domem zejména v  tom že, rodinný dům může 
obsahovat maximálně tři bytové jednotky a musí 
mít odstup od hranice pozemku minimálně 
dva metry. Vzhledem k  tomu, že pojem bytový 
dům není v  návrhu nového UP plánu zaveden, 
bylo potřeba vytvořit a  zavést regulativy, které 
stavbám bytových domů zabrání. 

Je zřejmé, že územní plán je složitě prová-
zaný dokument, kde mnoho věcí není jedno-
značně kladných či záporných. Výsledek je tak 
ovlivněn nejen zájmy obce nebo jejích obyva-

tel, ale i  zájmy veřejnými, tedy zájmy celé spo-
lečnosti, zjednodušeně pak státu. Zájmy veřejné 
stojí v  systému nad zájmy obecními. Tyto zájmy 
mohou být protichůdné. Výsledné řešení proto 
tvoří projektant, který musí mít odpovídající kva-
lifikaci, erudici a vizi.

Za další zamyšlení podle mého názoru stojí 
nástroje, kterými se zástavba reguluje a  jejich 
vztah k  vlastnickým právům občanů. Územním 
plánem je např. regulována podlažnost, výška 
budov či procento zastavění pozemků, což v pod-
statě omezuje vlastnická práva majitele. Čím 
přísnější regulace, tím jsou práva vlastníků více 
omezena. Pokud se regulace uvolní, například 
se zvětší procento zastavitelnosti či možná výška 
zástavby, jde logicky o menší omezení práv maji-
telů. Zároveň je ale třeba si uvědomit, že všechny 
pozemky s  méně přísnou regulaci budou dovo-
lovat zástavbu obdobnou. Tedy ve zkratce: budu 
si moci postavit větší dům, ale soused si ho bude 
moci postavit také. Z  toho plyne, že nejde jen 
o  věc ryze technického charakteru, ale i  o prin-
cipiální náhled na svobody občana a  majitele 
pozemků či nemovitostí ve vztahu k  potřebám 
celého společenství lidí.

Filip Kándl

Královským průvodem si 
připomeneme Karla IV. 
a jednu z nejslavnějších etap 
českého národa

Český král a římský císař Karel IV. slaví 700. naro-
zeniny. Není moc českých panovníků, na které by 
český národ vzpomínal s takovou úctou. Karel IV. 
patřil mezi nejvýznamnější panovníky vrchol-
ného středověku. Byl neobyčejně vzdělaný a inte-
ligentní, plynně hovořil pěti jazyky. Jako český král 
proslul Karel IV. především založením Karlovy uni-
versity v Praze. Díky jeho stavební činnosti je dnes 

Praha považována za jedno z nejkrásnějších měst 
na světě. Nesmrtelnými a  celosvětově známými 
stavbami se staly například kamenný Karlův most 
přes řeku Vltavu či velkolepý hrad Karlštejn. Císař 
Karel IV. se stal také autorem nejvýznamnějšího 
říšského ústavního zákona Zlaté buly.

Zlatá bula přinesla českému národu výji-
mečné postavení v  rámci římské říše. Zdůrazňo-
vala výjimečné postavení českého krále. Ten měl 
díky ní na říšských sněmech a  jiných slavných 
shromážděních v  říši přednost před kterýmkoliv 
přítomným jiným králem.

Královským průvodem si s  hrdostí připo-
mínáme tohoto slavného českého panovníka 
a  slavnou etapu českých dějin. Letošní králov-
ský průvod se uskuteční 4. a 5. června. Jedná se 
již o  desátý ročník průvodu, letos s  připomenu-
tím 700. výročí narození Karla IV. Letošního slav-
nostního průvodu se zúčastní okolo dvou set 
zahraničních hostů z  Itálie, Francie a  Německa 
a bude doprovázen různými oslavami ve městech 
a obcích na trase průvodu, která povede v sobotu 
z Radotína přes Černošice a Mokropsy do Dobři-
chovic. V Dobřichovicích Karel IV. přenocuje. Ještě 
před tím ale pro Vás město Dobřichovice připra-
vilo jako již každoročně velkolepé představení 
Noc na Karlštejně. V neděli pak průvod vyrazí přes 
Řevnice a Zadní Třebaň na Karlštejn.

Motorem organizování královského průvodu 
je bezesporu Josef Kutílek, který řadu let vede 
skupinu historického šermu Alotrium. Spolu-
pořadatelem je město Dobřichovice. Dále se na 
pořádání průvodu podílí též Dobřichovická diva-
delní společnost a  podporu poskytl svazek obcí 
Region Dolní Berounka, Radotín, Karlštejnské 
kulturní sdružení a  hrad Karlštejn. S  nápadem 
organizovat královský průvod přišel před deseti 
lety Martin Kupka a Petr Bendl. Když se nedařilo 
na průvod před několika lety sehnat na průvod 
finance a hrozilo, že tato tradice zanikne, zhostilo 
se finanční záštity nad průvodem Město Dobři-
chovice, které tuto úlohu drží dodnes.

V rámci průvodu objeví mnoho zajímavých 
artefaktů jako např. Longinovo kopí a další.

Michael Pánek, místostarosta za ODS

Reálná rizika v návrhu 
územního plánu: obří budovy 
a velké bytové domy 
v zástavbě rodinných domů

Dne 2. 5. 2016 byl na internetu zveřejněn návrh 
územního plánu Dobřichovic architekta Hni-
ličky a v tuto chvíli běží lhůta, během níž mohou 
všichni, tj. zejména občané, podávat k  pořizo-
vateli (Městský úřad Černošice, úřad územního 
plánování) připomínky k  tomuto návrhu. Připo-
mínky musí splňovat jisté formální náležitosti 
a  musí být podány do 16. 6. 2016 (podrobnosti 
najdete na www.mestocernosice.cz v sekci Mapy 
a územní plány).

ÚP je nesmírně důležitým dokumentem 
a  to, co v  něm není omezeno/zakázáno, je 
jednoduše dovoleno a  může tedy vzniknout! 
Je obtížné (téměř nemožné) zabránit vzniku 
stavby, která je v souladu s územním plánem.

Vzhledem k  enormnímu zájmu o  bydlení 
v  lokalitě Dobřichovic budou tlaky investorů do 
budoucna jen sílit, což je třeba mít při studiu 

Václav Vydra jako císař Karel IV. a Monika Vaňková jako císařovna Alžběta v převleku za panoše
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návrhu stále na mysli. Zájem investorů je trvalý 
a  určitě nepoklesne. Většina investorů/develo-
perů se vždy bude snažit maximalizovat své zisky 
a pokud bude mít možnost postavit bytový dům/ 
domy s  velkým počtem bytů v  atraktivní klidné 
oblasti s rodinnými domy a zahradami, proč by je 
nepostavili, když to bude územní plán dovolovat.  
Pokud tedy chcete, aby okolí Vašeho domu bylo 
územním plánem dostatečně chráněno, stejně 
tak jako i  další části Dobřichovic, zajímejte se 
o  to, co návrh ÚP umožňuje, pozorně si jej pře-
čtěte (a ignorujte ilustrativní obrázky v  textu, 
protože ty jsou fotografií současného stavu). 
Času už mnoho nezbývá. A nespoléhejte na to, že 
to, co umožní územní plán, možná nevznikne, či 
že někdo za Vás vybojuje boj o zachování hodnot 
Dobřichovic (zastupitelé většinu zde zmíněných 
připomínek architektu Hniličkovi už několikrát 
předali a bohužel je ve většině případů nevzal na 
vědomí).

Připomínku musí podat každý občan sám 
za sebe. Jediný způsob, jak skutečně zabrá-
nit výstavbě např. bytových domů v  rodinné 
zástavbě či výstavbě obřích budov, je pouze 
a jenom stanovením jasných omezení v regulati-
vech územního plánu a k tomu můžete svými při-
pomínkami zaslanými na pomoci.

Je iluzí myslet si, že bude možné kritéria sta-
novená v územním plánu v budoucnosti zpřísnit, 
omezit. Bohužel, postup je téměř vždy opačný 
a  zpřísňování/omezování výstavby v  územním 
plánu jednou povolené s sebou vždy nese riziko 
žalob. Tedy to, co se nyní v novém územním plánu 
umožní, bude velmi obtížné, ne-li nemožné, 
v budoucnosti omezit/zpřísnit.

Je nám jasné, že většina občanů se v této pro-
blematice nemusí orientovat, proto na čtvrtek 2. 
6. od 19 h. chystáme prezentaci k tomuto návrhu 
ve Fürstově sále a  jsme připraveni Vám pomoci 
i  s individuálními konzultacemi či pomoci se 
sepsáním připomínek–úterý 24. 5., 31. 5., 7. 6. 
od 16:00 do 20:00 budeme k  dispozici v  infor-
mačním centru v ul. 5. května u DODO domečku 
a  v  sobotu 11. 6. v  rámci akce Svátek sousedů 
v Palackého ul., či dle dohody v jiném vhodném 
čase. Problematických věcí vidíme v  návrhu 
územního plánu skutečně mnoho a není možné 
je všechny popsat v tomto článku. Souhrn všech 
našich připomínek najdete na www.obcane-dob-
richovic.cz. Nebojte se na nás obrátit!

Při čtení textové části návrhu nevynechejte 
kapitolu F., kde se např. dozvíte (bod F. 3.), jak 
je to s  výškou budov – ač je u  každého regula-
tivu uvedena regulovaná výška, tak dle kapi-
toly F je možné tuto max. výšku zvýšit ještě o 6 
m v  případě v  šikmé střechy (a odpovídající 
podlaží), či 3,5 m v případě ustupujícího podlaží. 
Zkrátka věnujte pozornost detailům, často trochu 
skrytým, protože jsou důležité.

Co návrh územního plánu umožňuje 
a v čem vidíme jeho největší rizika?

Bude možné nenávratným způsobem změnit 
tvář Dobřichovic a  rozšířit výstavbu bytových 
domů do velké části Dobřichovic, nyní vyhra-
zené rodinným domům! Klidné rodinné bydlení 
v zahradách prakticky na celém levém břehu tak 
snadno může zmizet (ale ohrožen je i břeh pravý).

Příklad (více na www.obcane-dobrichovic.cz):
Návrh umožňuje výstavbu velkých byto-

vých domů s neomezeným počtem bytů v sou-

časné zástavbě rodinných domů (budovy 
o  zastavěné ploše max. 300 m2, přičemž ale na 
jednom pozemku lze postavit více takových 
budov až do zastavěnosti 25%). Konkrétně regu-
lativ B3 pokrývá většinu levobřežní části města, 
nyní rodinné domy v  zahradách (před i  za Praž-
skou ulici). Platný územní plán výstavbu byto-
vých domů v této oblasti neumožňuje. Zástavba 
(i bytovými domy) je navržena i pro zahradu Dět-
ského diagnostického ústavu, jehož celá plocha 
byla dosud současným UP chráněna jako občan-
ské vybavení. Přitom je možné (a běžně se to tak 
v ÚP dělá a činí tak i současný územní plán) stano-
vit, že v dané oblasti je povolena pouze výstavba 
rodinných domů. Bohužel, toto omezení v návrhu 
není, ač o  něj zastupitelé architekta několikrát 
žádali.

Pro lepší představu toho, co může v  oblasti 
vzniknout:

 budova zdravotního střediska v  Březové 
ul. má zastavěnou plochu 200  m2 a  stojí na 
pozemku o  cca 1200  m2. Podle navrhova-
ného regulativu by zde bylo možné zasta-
vět 25%, tj. 300 m2 – postavit místo současné 
budovy budovu o polovinu větší, tj. o půdo-
rysu 300 m2 a o výšce 8 + 6 m při šikmé střeše, 
či 8+3,5m při odstoupeném horním pod-
laží (tj. 3 podlaží – či 4 u šikmé střechy, každé 
o 300m2). Jen na pozemku stejně velkém jako 
je pozemek zdravotního střediska o 1200 m2 
by tedy mohlo vzniknout např. 9–12 bytů 
velmi slušné velikosti (což znamená i  odpo-
vídající počet aut a možné zastínění soused-
ních parcel). Na větších pozemcích by podob-
ných až 300  m2 velkých budov mohlo vznik-

POPLATEK ZA KOMUNÁLNÍ ODPAD hradí:
občané s trvalým pobytem v Dobřichovicích
občané se zrušeným trvalým pobytem, tedy 
s úřední adresou: Vítova 61, Dobřichovice
majitelé rekreačních objektů v Dobřichovicích
majitelé domů nebo bytů, kde není nikdo hlášen 
k trvalému pobytu
cizinci, kteří mají na území města povolený 
trvalý nebo přechodný pobyt po dobu delší 
než 90 dnů, nebo pobývající na území ČR pře-
chodně na dobu delší 3 měsíců, osoby, kterým 
byla udělena mezinárodní ochrana nebo 
dočasná ochrana cizinců
Sazba poplatku: 600 Kč (za osobu či nemovitost 
a rok)
Osvobození: pokud má ve městě trvalý pobyt, 
ale nebydlí zde, přičemž prokáže, že za odpad 
platí v  jiné obci; pokud poplatník prokáže, že 

se zdržuje déle než 9 měsíců v roce v zahraničí 
nebo je po tuto dobu hospitalizován. Pokud se 
jedná o  rodinu se 4 a  více dětmi, od poplatku 
se osvobozuje 4. a  každé další dítě v  rodině. 
O osvobození je třeba požádat.

POPLATEK ZE PSŮ hradí držitel psa, tj. fyzická 
osoba, která má trvalý pobyt v Dobřichovicích, 
nebo právnická osoba, která má sídlo v  Dobři-
chovicích a drží psa. Poplatku podléhají psi starší 
3 měsíců.
Změny  je třeba do ohlásit do 15 dnů poté co 
vznikly.
Sazba poplatku za psa: 100 Kč za psa v rodin-
ném domě, 200 Kč   za psa v  bytě, částky za 
každého dalšího psa lze vyhledat na webo-
vých stránkách města nebo zjistit osobně či 
telefonicky na městském úřadě.   Osvobozeni 

od poplatku jsou osoby nevidomé, bezmocné 
a držitelé průkazu ZTP/P.

PLATBY:
Platby jsou možné hotově na pokladně úřadu, 
bankovním převodem nebo poštovní poukázkou:
Číslo bankovního účtu: 388029319 / 0800
Variabilní symbol: 3722 (odpady),1341 (psi)
Specifický symbol: uveďte č. domu (číslo 
chaty se uvádí s předponou 200)
Místní poplatek je forma daně. Včas nezapla-
cené nebo neodvedené poplatky nebo část 
těchto poplatků může městský úřad zvýšit až 
na trojnásobek; toto zvýšení je příslušenstvím 
poplatku. Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2013 
o místních poplatcích a podrobnosti o platbách 
všech poplatků naleznete na 
www.dobrichovice.cz

Upozornění
Město Dobřichovice upozorňuje na daňovou povinnost platby místních poplatků za komunální odpad a ze psů.

SPL ATNOST POPL ATKŮ je  3 0 .  6 .  2 0 1 6
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nout i více, až do zastavěnosti 25%. (viz obrá-
zek nohoře)

 Na pozemku o  min. velikosti 800  m2 (což je 
skutečně malý pozemek) bude možné posta-
vit dům o půdorysu 240 m2, tj. větší než zmi-
ňované zdravotní středisko. Navíc je možné 
dělit pozemky, takže v  případě velkých 
zahrad nic nebrání oddělení 800 m2 pozemku 
a výstavbě např. bytového domu či adminis-
trativní budovy, větší než je současné zdra-
votní středisko.

 Návrh umožňuje výstavbu obrovských budov 
v centru města na místě Sokola (o půdorysu 
až 2500  m2) či v  oblasti s  rodinnými domy 
u Lomené ul. (1000 m2).

 Návrh zavádí koncept obchodní ulice a  naři-
zuje tak do budoucna rozšíření obchodního 
centra města do celé ul. Pražská a části ul. Tyr-
šova.

 Dostatečně chráněna není ani architektonicky 
cenná oblast Brunšova a tamní zahrady.

 Není dostatečně regulována zástavba v oblas-
tech ohrožených záplavami (Luh, kemp)

 atd.
Připadá nám skandální, že architekt igno-

ruje zpětnou vazbu, kterou ve formě podnětů 
od města (zastupitelů) několikrát dostal, že 

může jít v  některých případech i  proti zadání. 
Pokud Vám není budoucí podoba Dobřichovic 
lhostejná a máte k návrhu územního plánu při-
pomínky, je velmi důležité, abyste je za sebe 
a včas podali. V případě, že připomínky podá 
pouze malá část občanů, bude obtížné je 
prosadit proti argumentu, že jde jen o názor 
nevýznamné menšiny, protože mlčící většina 
s  návrhem souhlasí. Nepodceňte proto tuto 
situaci a  zajímejte se o  to, co Návrh ÚP na 
území Dobřichovic umožňuje a  pošlete své 
připomínky do 16. 6. pořizovateli do Černošic. 
V další – poslední etapě tzv. veřejné projednání 
(nyní etapa před společným jednání s  dotče-
nými orgány a  sousedními obcemi) mohou 
podávat námitky zejména vlastníci nemovitostí 
na obranu svých vlastnických práv, čili, co se jich 
konkrétně týká.

Za FOD Kristina Millerová a Martina Tunková

Jak správně napsat 
připomínku k Návrhu 
územního plánu

Připomínky k Návrhu územního plánu je možné 
podat do 16. června 2016 na adresu Městský úřad 

Černošice, Úřad územního plánování, Riegrova 
1209, 252 28 Černošice.

Připomínka MUSÍ splňovat jisté formální 
náležitosti, zejména na ní musí být uvedeno 
celé jméno toho, kdo ji podává, datum jeho 
narození, adresa trvalého bydliště a  vlast-
noruční podpis. Dále je třeba uvést, jakého 
území se připomínka týká a  její jasný popis. 
Je trestně stíhatelné podepisovat připomínku za 
někoho jiného, a  v  případě podání za více osob 
(např.rodina podávající připomínku společně) musí 
text připomínky podepsat každý z podávajících.

Pro snazší podání připomínek zde najdete 
formulář z  černošického úřadu, kde jsou jasně 
uvedené všechny náležitosti (formát připomínky 
je možné si přizpůsobit, všechny náležitosti by ale 
měly být zachovány; formulář je dostupný i  na 
stránkách Černošic).

Kristina Millerová
Poznámka redakce: formulář na podání připo-
mínek najdete na adrese: 
http://up.mestocernosice.cz/projednavane/Dob-
richovice/2_UP_pripominka_formular.pdf nebo 
na adrese

http://www.mestocernosice.cz/e_download.
php?file=data/editor/1190cs_1.pdf&original=2_
UP_pripominka_formular.pdf

Referendum v Karlíku

V prvním referendu (všelidovém hlasování všech 
dospělých obyvatel) odmítli občané této sou-
sední obce, aby se Karlík další výstavbou rozši-
řoval na volné plochy mimo intravilán. Hlasování 
se zúčastnilo 62,6 % oprávněných voličů, refe-
rendum je tedy platné (limit je min. 35%). Z toho 
130 hlasujících (56,7%) rozšiřování obce na volné 
plochy odmítlo.

Výsledek referenda je pro zastupitelstvo 
Karlíka závazné.

vk

O čem jednala rada města

Starosta informoval radu, že byla provedena pro-
hlídka lávky pro pěší Ing. Hubkou, odborníkem na 
mostní konstrukce, který dozoroval v  roce 2013 
stavbu lávky. Na základě jeho doporučení bylo 
zadáno provedení kompletního nátěru vnitřní 
strany bočnic lávky tak, aby nátěr byl sjednocen. 
Starosta dále upozornil na nutnost opravy stěrky, 
kryjící betonovou pochozí konstrukci lávky 
v letošním či příštím roce.

Rada projednala žádost Ing. Kándla o  souhlas 
s vydlážděním parkovacího stání v krajnici ulice Pod 
Penzionátem podél pozemku č. parc. 2259/1 jeho 
vlastním nákladem a v souladu s projektem rekon-
strukce ulice pod Penzionátem od Ing. arch. Jíry.

Radě byla předložena žádost pana Jindřicha 
Pavlišty o  umístění prodejního stánku s  občer-
stvením na břehu Berounky u  mostu pod zdí 
pozemku rodiny Halenkových na pozemku č. 
parc. 10. Rada se žádostí nesouhlasila.

Starosta seznámil radu s  nutností drobných 
oprav některých komunikací v  Dobřichovicích 
po zimním období. Jedná se především o opravy 
výtluků místních komunikací a poruch v asfaltu. 
Opravy by měly být provedeny technologií Silkot, 
která se v minulých letech osvědčila.

Starosta seznámil radu s  výsledky poptávky 
na realizátora stavby kanalizační přípojky v  ulici 
Pod Lomem, které se zúčastnili společnosti 
Zemní práce Lopata, Aquaconsult, s.r.o., Davapo, 
s.r.o., Michal Velebil. Na stavbě této přípojky, která 
bude de-facto veřejným kanalizačním řadem, se 
zavázal se z  poloviny podílet pan Jiří Vlastník. 
Nabídku s nejnižší cenou předložila firma Zemní 
práce Lopata, která nabídla cenu 144 000 Kč 
bez DPH. Rada schválila uzavření smlouvy o dílo 
s  firmou Lopata a  smlouvy s  panem Vlastníkem 
na příspěvek na stavbu.

Rada jednala o  žádosti pana Vaise, který od 
města koupil pozemky č. parc. 2503/24 a 2503/25, 
o připojení na kanalizaci. Když město tyto pozemky 
prodávalo, byly nabízeny s možností připojení na 
všechny sítě. Dle názoru rady by tedy neměl být 
vyžadován příspěvek na intenzifikaci ČOV.

Rada jednala o  žádosti pana Lachouta – 
chataře z  Karlíka o  napojení na kanalizaci, resp. 
dobřichovickou ČOV. Pan Lachout žádá o odpuš-
tění platby příspěvku na rozvoj infrastruktury. 
Jako důvod uvádí, že již platil 7.500,- Kč, když 
Karlík stavěl vodovod, dokládá účty, že má mini-
mální spotřebu. Rada na platbě příspěvku na 
rozvod infrastruktury trvá.

Starosta seznámil radu s  informací několika 
občanů, kteří upozorňují na skutečnost, že po 
cyklostezce do Černošic jezdí motocykly i  auta. 
Rada doporučila pověřit městskou policii častější 
kontrolou cyklostezky.

Dále informoval radu o  přípravě sochařského 
symposia, jehož 7. ročník by letos v  červenci 
a srpnu měl proběhnout. Hlavní organizátor sym-
posia akad. sochař Petr Váňa potvrdil účast dvou 
sochařů. Navrhl, aby letos proběhlo nejen zhoto-
vení soch, ale i jejich osazení na chodník do Karlíka.

Dále seznámil radu se správním rozhodnutím, 
vypracovaným tajemníkem MěÚ Mgr. Petrem 
Prchalem, týkajícím se žádosti společnosti Camp 
Dobřichovice s.r.o., v  níž žádá o  odstranění 
záznamu o místní komunikaci procházející dob-
řichovickým kempem z  pasportu komunikací. 
Rada rozhodla, že město, jako jeden z účastníků 
řízení, se proti rozhodnutí nebude odvolávat.

podle zápisu z jednání rady VK

Lávka nese jméno prof. Lewita

Za větru, deště a  skoro mrazivého vzduchu se 
v sobotu 23. dubna konalo slavnostní pojmeno-
vání lávky přes Berounku jménem významného 
našeho spoluobčana, bohužel nedávno zemře-
lého prof. Karla Lewita. Stalo se tak v  rámci při-
pomenutí 100 let od narození tohoto vynikají-
cího lékaře a fyzioterapeuta, který za svůj dlouhý 
a bohatý život pomohl mnoha a mnoha lidem od 
bolesti a od problémů.

Mezinárodní konference 
k nedožitým 100. narozeninám  
prof. Karla Lewita

V sobotu 23. dubna 2016 se v Centru komplexní 
péče Dobřichovice uskutečnila konference 
k nedožitým 100. narozeninám prof. Karla Lewita. 

Domácí zpravodajství



6

4/2016

Dorazilo na 75 účastníků z  9 zemí (ČR, Sloven-
sko, Francie, Polsko, Rakousko, Itálie, Švýcarsko, 
Rusko, Řecko).

Čtrnáct přednášek bylo hodně různorodých 
– byly vzpomínkové i  odborné, o  lidských vlast-
nostech profesora Lewita i  o jeho excelentních 
klinických dovednostech. Konferenci otevřela 
prvním příspěvkem Bc. Clara Lewitová (fyziote-
rapeutka, dcera prof. Lewita), která shrnula důle-
žité momenty funkčního uvažování, které vychází 
z „tátova“ přístupu a které praktikuje v rámci fyzi-
oterapeutické praxe ustálené pod názvem Fyzio-
terapie funkce.

Doc. Alena Kobesová (FN Motol) a  MUDr. 
Viera Agnerová (předsedkyně Slovenské společ-
nosti myoskeletální medicíny) vzpomněly, jak 
s  profesorem Lewitem natočily výuková videa 
manuální medicíny. Vývoj v  této oblasti nazna-
čila Mgr. Šárka Hanušová z  Centra fyzioterapie, 
která poodhalila ukázkové video z  chystaného 
nového zpracování. Mgr. Magdaléna Lepšíková 
(FN Motol) prezentovala poslední studii, ve které 
je profesor Lewit spoluautorem. Studie byla pub-
likovaná v odborném časopise International Mus-
culosceletal Medicine až v roce 2015, tedy rok po 
odchodu profesora Lewita. V  několika příspěv-
cích došlo i  na praktické ukázky, které vedli: Dr. 
med. Andrzej Sadowski – učitel manuální medi-
cíny, který v  Polsku 5 let vyučoval s  nedávno 
zesnulou Mgr. Věrou Verchozinovou, Prof. 
Ludmila Vasiljeva – viceprezidentka Ruské asoci-
ace manuální terapie, která společně s  profeso-
rem Lewitem publikovala kapitolu v  americkém 
manuálu pro chiropraktiky, Dr. Dominique Silves-
tre – francouzský osteopat, který je prezidentem 
GEOS, která organizuje kurzy manuální medicíny 
a osteopatie v rámci Evropy a Mgr. Jana Vovsová-
Lewitová – přední česká mezzosopranistka rene-
sanční a barokní hudby, dcera profesora Lewita, 
která vedla praktickou ukázku nácviku uvolnění 
dechu a hlasu s jednou z účastnic. Mimo původně 
plánovaný program vystoupil Dr. Spiros Michala-
kis z  řeckého „Dr. Karel Lewit International Insti-
tute“, který představil samotný institut i  odbor-
nou spolupráci s profesorem Lewitem. Netradič-
ním příspěvkem byla báseň od Craiga Liebensona 
D.C. (USA) „Dearest Teacher“, kterou přečetla Pro-
fessor RNDr. Anita Lewit-Bentley, Ph.D. (vědecká 
pracovnice, třetí z dcer profesora Lewita žijící ve 
Francii). Craig Liebenson byl jedním z těch, kteří 
zaslali své krátké videopříspěvky, kterými na pro-
fesora Lewita vzpomínali. Mezi dalšími takto při-
spěli Maria Perri D.C. (USA), Dr. Robert Lardner 
(USA) a Dr. Marc White (C). Petra Nováková, DiS., 
předsedkyně správní rady, představila nově 
vzniklý Nadační fond Karla Lewita. Bližší infor-
mace o nadačním fondu jsou k přečtení na www.
karellewit.cz. Na témže odkaze bude v nejbližších 
dnech umístěn dokument Vyhmátnout, vomakat, 
pochopit (z roku 2010, režisérka Květa Přibylová), 
který byl na konferenci promítnut. V dokumentu 
je zachycen profesor Lewit, který mluví o  svém 
způsobu uvažování a  myšlení. Popisuje svoji 
práci a mj. jsou detailně zachyceny jeho ruce při 
palpaci, které nemálo přednášejících v  průběhu 
dne vyzdvihlo jako dokonalý vyšetřovací nástroj.

I když se všichni přítomní zcela neshodli 
např. na odborné otázce trigger pointu a  vedli 
o jeho definici delší diskuzi, všichni byli za jedno 
v  názoru na osobnost prof. Lewita. To, že se 

Slavnostního odhalení tabule s označením jména lávky se zúčastnily dcery prof. Lewita, senátor 
Oberfalzer a starosta Petr Hampl
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jednalo o  osobnost vskutku nezapomenutel-
nou, dokázali nejen všichni přítomní hosté, ale 
i  příspěvky kolegů ze zámoří, kteří taktéž vzpo-
mněli na svého učitele skrze zaslaná videa. Kon-
ference ukázala, že funkční přístup je stále živý, 
může být velmi rozličný a že je do něj promítnut 
často osobitý národnostní charakter. Jsme rádi, 
že se podařilo, aby se potkali kolegové z různých 
zemí a že jsme měli možnost vidět, jak kdo nahlíží 
na tzv. funkční poruchy. Celá konference byla po 
celý den simultánně překládána (česko-anglicky) 
a  jsme rádi, že jsme dostali tuto zpětnou vazbu 
od jedné z  tlumočnic, paní Mgr. Jindřišky Dvo-
řákové: „Děkuji za příležitost tlumočit na mimo-
řádně zajímavé konferenci. Bylo mi ctí, že jsem se 
mohla seznámit s  osobností prof. Lewita, s  jeho 
metodou práce. Oceňuji také výbornou organi-
zaci celé akce. Pozitivní ohlasy na kvalitu tlumo-
čení během konference mě i kolegyni velmi potě-
šily. Úprava prostor na konferenční i stravovací se 
vám velmi zdařila. Oceňuji Vaši kreativitu!“

Za organizační výbor konference 
Mgr. Hana Sladká

Výsadba stromu na paměť 
Ing. Pavla Kyzlíka

Dne 10. května 2016 byl na městském pozemku 
vedle jerlínů u  pravobřežního konce lávky (proti 
pneuservisu) vysazen strom druhu lapina jasa-
nolistá (Pterocarya pterocarpa) jako vzpomínka 
na pana Ing. Pavla Kyzlíka, dobřichovického den-
drologa a  významného občana. Byl tak naplněn 
jeden z  jeho projektů, který již sám bohužel 
nestihl dokončit. Výsadbu organizačně zajis-
til spolek LAPINA, který tím symbolicky zahajuje 
svou činnost. Patronát nad akcí převzali a  infor-
mační tabulku vytvořili žáci třídy 5. B základní školy 
v  Dobřichovicích. Děti se také osobně chopily 
lopaty a  přihodily zem ke kořenům. Finančně 
nákup stromu podpořilo město  Dobřichovice, 
odborně vše zajistila firma CONICA CZ, s.r.o.

Lapina pochází z oblasti Kavkazu a okolí Kas-
pického moře. Je příbuzná ořešáků, někdy se jí 
říká také paořech. V  nábytkářství se její dřevo 
používá pod názvem kavkazský ořech. U  nás je 
vysazována jako okrasný strom a rarita, zejména 
v  parcích a  zámeckých zahradách. Mimořádně 
velký a starý exemplář roste v botanické zahradě 
Univerzity Karlovy v Praze na Slupi. Více informací 
najdete na adrese http://www.dobrichovice.cz/
mesto/o-meste/stromy/.

J. Maxová, J. Soukupová

Most na silnici Zadní Třebaň – 
Liteň byl zprůjezdněn

Od konce dubna je možné jezdit po silnici spo-
jující Zadní Třebaň s Litní a dále na Beroun, nebo 
Zadní Třebaň s osadou Bílý Kámen a se Svinařemi. 
Most byl uzavřen snad dva roky, jezdilo se tam 
po provizorním mostu, pak byla silnice uzavřena 
mnoho měsíců pro veškerý provoz.
Starostka Třebaně Markéta Simanová zaslala 
hejtmanovi Středočeského kraje Miloši Peterovi 
otevřený dopis, v  němž ostře kritizuje postup 
a délku opravy mostu.

podle Našich novin vk

GRATULUJEME !

Saxofonový kvartet ve složení Alan Kotula, Agáta 
Slámová, Jindřich Paukert a Jan Abel pod vedením 
pana učitele Tomáše Sticha vybojoval v  ústřed-
ním kole soutěže základních uměleckých škol 
v  komorní hře s  převahou dechových nástrojů 
dne 7. května 2016 v Orlové krásné 3. místo! 

Úspěch mladých záchranářů

Ve středu 4. května 2016 se v  Černošicích-Mok-
ropsích za deštivého počasí konalo krajské kolo 
Helpíkova poháru. Soutěžící z  5. tříd postupně 
prošli pět stanovišť, na kterých ošetřovali různá 

zranění. Šesté stanoviště bylo u  Policie ČR, kde 
soutěžící vyplňovali test. Naši školu reprezento-
vala tři družstva a i přes nepřízeň počasí byli naši 
„záchranáři“ velmi úspěšní. Družstvo Anna Lejč-
ková, Andrea Němcová se umístilo na 18. místě, 
hlídka ve složení Anna Škvorová, Filip Janouš 
obsadila 3. místo a Luka Ward s Matějem Vrzalem 
4. místo z celkového počtu 39 hlídek. Družstva na 
3. a  4. místě budou školu reprezentovat v  celo-
státním kole ve Velkých Losinách.

Blahopřejeme.
HT

Školička Lumek 
v Dobřichovickém domku – 
průběžný zápis

Začíná období zápisů do mateřských školek. 
Naše školička Lumek ale den zápisu nevypisuje. 
K  nám můžete přijít kdykoliv během roku. Stačí 

Děti z 5. B zasadily strom na počest Ing. Pavla Kyzlíka

Kvartet saxofonů ve složení Alan Kotula, Agáta Slámová, Jan Abel a Jindřich Paukert
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nám zavolat a  domluvit se. Najdete nás v  Dob-
řichovickém domku v  ulici 5. května 12. Přijďte, 
těšíme se na Vás.

www.ilumen.cz, www.spolekdodo.cz, 
R. Bartoníčková

Sokolská župa Jungmannova 
oceňovala

V sobotu 30. dubna 2016 se v  Tyršově domě 
v Praze uskutečnila valná hromada sokolské župy 
Jungmannovy, do které kromě více než čtyři-
ceti sokolských jednot patří i TJ Sokol Dobřicho-
vice. Na jejím programu (kromě obvyklých zpráv 
o činnosti a letos i voleb nového předsednictva) 
bylo také vyhlášení nejlepších sportovců, cviči-
telů a trenérů župy za rok 2015. S radostí konsta-
tujeme, že dobřichovická TJ nevyšla naprázdno, 
protože mezi vyhlášenými jsou dva její členové. 
Ocenění „Cvičitelka roku“ získala Jana Císařová, 
která v  naší TJ vede řadu let kurzy zdravotního 
cvičení; tím druhým je Emil Calda, který byl pro 
své dlouholeté běžecké aktivity vyhlášen „Spor-
tovní legendou župy“. Přiložený snímek obou 
jmenovaných „honosících se“ pamětními plake-
tami pořídila v  zahradě Tyršova domu po skon-
čení valné hromady Jana Maxová, další členka 
dobřichovické delegace.     

I.C., jednatelka župy

Právnické okénko

Víte, že… pojem „výměnkář“ tak, jak jej známe 
z  dřívějška, z  našeho právního řádu nevymizel, 
respektive přijetím nového občanského zákoníku 
byl do něj opětovně zaveden?

Příkladem mohou být rodiče, kteří synovi či 
dceři hodlají zajistit budoucnost mimo jiné tím, 
že na ně převedou rodinný domek či jinou nemo-
vitost určenou k  bydlení (obvykle darováním 
podle darovací smlouvy). Tito rodiče si mohou 
nadále zajistit vlastní bydlení v  takovém rodin-
ném domku zřízením výměnku.

Postačí k tomu uzavření smlouvy o výměnku, 
podle níž si vlastník nemovitosti (nejčastěji rodiče) 
vymiňuje v  souvislosti s  jejím převedením pro 
sebe nebo pro jinou osobu požitky, úkony nebo 
práva, sloužící k  jejich zaopatření, a  nabyvatel 
nemovitosti (nejčastěji děti) se zavazuje zaopat-

ření poskytnout. Zaopatření může být dohodnuto 
na dobu života původního vlastníka nemovitosti 
(nejčastěji rodičů) nebo na stanovenou dobu.

Při zřízení výměnku se postupuje obvyklým 
způsobem, tzn. na základě písemné smlouvy 
o výměnku, kterou je nezbytné, s úředně ověře-
nými podpisy (podpisy ověří u notáře, advokáta 

nebo na poště), společně s  návrhem na vklad 
(na formuláři, který je k dostání na každém kata-
strálním úřadu) a poplatkem 1.000,-Kč, odevzdat 
do podatelny místně příslušného katastrálního 
úřadu, v jehož území se nemovitost nachází.

 Jan Holásek, advokát,  
člen kontrolního výboru zastupitelstva

Mladí dobřichovičtí záchranáři se při soutěži neztratili Jana Císařová a Emil Calda s oceněním své činnosti
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Pranostiky pro květen

Lidové pranostiky jsou oblíbenou dlouhodo-
bou „předpovědí počasí“. Srovnejte si pranostiky 
načervenen se skutečností a pak můžeme jejich 
vypovídací hodnoty ověřit.
Jestli červen mokrý bývá, obilí pak málo rodívá
Pláče-li červen a neoschne žitko, v zajících, 
koroptvích budem mít řídko
Co červen nedá do klasu, červenec nažene v času
V červnu-li zamrazí, úroda se zkazí
Když v červnu severní větry vějí, tu se bouřky 
opozdějí
Červen mokrý a studený, bývají žně vždy zkaženy
Jak červen teplem září, takový bude i měsíc září

Bohuslav Martinů na Základní 
škole Dobřichovice

Zaplněná dvorana, smějící se děti, muzikanti 
v koncertním s kostkovanou zástěrou a rozverní 
tanečníci v  rolích Kvedlačky, Pukličky, Hrnce, 
Utěráku a  Smetáku. Takový obraz by se naskytl 
náhodnému návštěvníkovi, pokud by mohl ve 
čtvrtek, 12. května 2016, vstoupit do budovy 1. 
stupně naší školy.

Podobně jako v  předchozích letech, i  letos 
jsme nezůstali chladní k existenci mezinárodního 
festivalu a soutěže Pražské jaro a souběžně s jeho 
zahájením jsme i  my začali s  výukovým projek-
tem Dobřichovické hudební jaro, jehož 7. ročník 
letos probíhá a  který rozvíjí moderním způso-
bem vnímání žáků a zároveň realizaci estetických 
předmětů.

Do školy zavítali hudebníci a  tanečníci, kteří 
zahráli a  zatančili Kuchyňskou revue od Bohu-
slava Martinů, který by letos oslavil 125. výročí 
svého narození. Tento, po celém světě uznávaný 
skladatel, napsal toto své dílo v Paříži, která právě 
žila naplno jazzem. Inspirace jazzovou hudbou 
a  využití krásných lidových motivů, pomohly 
vzniku skladby, která rozhodně děti nenudila. 
Skvěle zahraná živá hudba vynikajících umělců, 
které vedl houslista Michal Sedláček, báječné 
taneční zpracování v  choreografii Kláry Bulan-
tové, i přímý kontakt s umělci, zaujaly a nadchly 
děti natolik, že v závěru vyskakovaly ze židlí a tles-
kaly vestoje.

Příběh z kuchyně však neupadl v zapomnění, 
ale stal se nám pomyslnou bránou k  následné 
dětské práci. V  následujících čtrnácti dnech 
budou žáci se svými učitelkami zpracovávat, 
napříč mnoha předměty, tanec, pantomimu, 
kresby pastelkovou metodou podle výtvarnice 
Marie Brožové, slohové práce, vyjadřování svých 
pocitů i  vjemů a  v  neposlední řadě také osobní 
i třídní prezentaci v rámci společné přehlídky děl 
a vystoupení všech žáků.

Budeme nyní držet palce všem našim 
žákům, aby jejich závěrečná prezentace 
dobře dopadla, podařilo se vše, co se zdařit 
má a  zachovala se, již tradičně vysoká úroveň 
všech prací i prezentací.

                                            jsol

Prezentační přehlídka 
spřátelených škol ve 
Všenorech

Křížem krážem naším krajem je název nesoutěžní 
prezentační přehlídky spřátelených škol našeho 
regionu. Letos se přehlídka konala již potřetí. 
Tématy prezentací byly „akce, které školy pořá-
dají“ a „možnosti sportovního vyžití v  obci“, kde 
ta která škola stojí.

Sjelo se pět škol a pod odborným dohledem 
paní Petry Johansson, komunikačního experta, si 
žáci vyzkoušeli, jaké to je prezentovat svou práci 
před neznámým publikem. Během dopoledne 
je čekaly také dva workshopy–jeden komuni-
kační a druhý videotrénink. Na závěr patřilo, jako 
každý rok, to nejzajímavější, rady patrona naší 
přehlídky, paní Johansson. Děti a jejich učitelé se 

vždy dozvídají, co se vydařilo a co–a hlavně jak–je 
možné do příště zase o  kousek vylepšit. Rok od 
roku jsou děti zkušenější.

Za tři roky se na přehlídce setkali vybraní žáci 
sedmi škol–všenorské, radotínské, černošické, 
dobřichovické, mníšecké, nučické a  radotínské. 
Všichni prokázali odvahu vystoupit před veřej-
ností a snahu odvést svůj co nejlepší výkon. A to 
všechno bez soutěže a v přátelské atmosféře.

Těším se na příští ročník a těším se i na další 
školy našeho kraje, které rádi přivítáme.

Mgr. Renáta Bartoníčková, ředitelka ZŠ a MŠ 
Josefa Kubálka Všenory

Třetí letní výměna knih

Rok se s rokem sešel a my vás opět zveme na letní 
výměnu knih (budete-li mít chuť, tak i  s  pikni-

Zajímavosti

Sedmý ročník Dobřichovického hudebního jara zahájila Kuchyňská revue Bohuslava Martinů
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kem). Máte doma zachovalé knihy, které už nebu-
dete číst? Přineste je, najděte jim nové čtenáře 
a  sami se zásobte novou četbou na prázdniny! 
Žánr, věk čtenářů či jazyk přinesených knih je jen 
na vás. Můžete vyměňovat i jiná média – CD, DVD, 
LP, kazety. Na věci si přineste vlastní deku nebo 
stoleček.

Sejdeme se v sobotu 11. června v 10 hodin 
na louce pod dobřichovickým mostem. Kdo 
budete chtít na louce posnídat, vezměte jídlo 
s sebou nebo si můžete něco na piknik koupit na 
farmářských trzích, které se zrovna budou konat 
pod zámkem.

Loni jsme na této akci pokřtili knihobudku, 
která výborně funguje na zahradě Dobřicho-
vického domku. Dokonce dostala od místní 
knihovny sestřičku, která slouží cestujícím na 
nádraží. Další knihobudky najdete třeba na 
nádražích v  Řevnicích nebo nově v  Černošicích-
Mokropsech.

I letos jsme připravili křest objektu, který oživí 
veřejný prostor v  Dobřichovicích. Přečtěte si 
o něm v dalším článku.

Libuše Stupavská, www.prodobrichovice.cz

Ukradená galerie 
v Dobřichovicích

S  nápadem zapojit Dobřichovice do projektu 
Ukradená galerie přišla výtvarnice Radka Cha-
rapovová. Projekt Ukradená galerie je zalo-
žený na pořádání výstav přímo v  ulicích města. 
K  tomuto účelu se využívají především renovo-
vané nástěnky, vitrínky apod. Pouliční galerie se 
nacházejí například v  Praze, Českém Krumlově, 
Telči, Nitře, Drážďanech, Linzi, v Miláně a v dalších 
evropských městech.

Slavnostní křest dobřichovické vitrínky uspo-
řádáme spolu s letní výměnou knih v sobotu 11. 
června v 11 hodin na louce pod mostem (výměna 
začíná už o  hodinu dříve). Prvním vystavujícím 
umělcem bude právě Radka Charapovová. Další 
výstavy spojené s  vernisáží chceme pořádat 
zhruba každý měsíc, zprvu budeme ke spolupráci 
zvát především místní umělce. To je výzva pro 
všechny z vás, kteří rádi malujete, kreslíte, fotíte 
nebo cokoliv přiměřeně velikého vyrábíte a chtěli 
byste svá díla veřejně prezentovat. Galerii po křtu 
umístíme do centra Dobřichovic.

Více o  projektu si můžete přečíst na www.
ukradenagalerie.cz nebo www.prodobrichovice.cz.

LS

Chorus Angelus na Kvítkování 
2016

Třetí dubnový víkend odjel sbor Chorus Angelus 
za spřáteleným Dětským pěveckým sborem Kvítek 
na letošní ročník víkendového festivalu KVÍTKO-
VÁNÍ 2016 do Kostelce nad Orlicí. Nedávno, loň-
ského října, uvítal Chorus Angelus Kvítek na spo-
lečném koncertě Zrcadlo přátelství včeskobratr-
ské modlitebně v  Černošicích. Společné zkou-
šení i  zpívání bylo velmi podnětné, proto jsme 
se tentokrát vypravili zase my do Kostelce. Jak se 
nám výlet do vzdáleného východočeského města 
nad Orlicí líbil, popsaly Viktorie Pešková a Natálie 
Janášová z komorního oddělení Chorus Angelus:

„Ještě před samotným příjezdem do Kostelce nad 
Orlicí jsme se zastavili v  Hradci Králové v  Muzeu 
PETROF, jež vyniká svými krásnými klavíry. Moc se 
nám zde líbilo. Když jsme přijeli do Kostelce, srdečně 
nás uvítal spřátelený Kvítek. Postupně nás rozdělili 
do rodin, u kterých jsme strávili noc. Druhý den ráno 
jsme už spěchali na zkoušku, kde se nejen zpívalo, 
ale také se vyráběly erby. Po výborném obědě jsme 
se šli podívat do lázní, ve kterých se údajně koupala 
i  královna Žofie. Poté už následoval příjemný 
koncert pod vedením našeho pana sbormistra 
Romana Michálka, sbormistryně a klavíristky Ivany 
Kylarové a  také paní Dagmar Potštejnské z  míst-
ního Kvítku. Moc jsme si celý zájezd užili a budeme 
jen doufat v  brzký příjezd našich kamarádů z  Kos-
telce opět k nám do Černošic.“

-skš-

Chorus Angelus v květnu 
zpíval (nejen) maminkám 
a zve na závěrečný koncert do 
Řevnic

V neděli 8. května se na zahradě Základní umě-
lecké školy Černošice a za krásného slunečného 
počasí sešly děti z přípravky A a ze všech chorálků 
(Černošic, Dobřichovic i  Řevnic), aby vyrobily 
s pomocí lektorky Hanky Poislové svým mamin-
kám voničky a věnečky k jejich svátku. Poté všem 
přítomným pod vedením svých sbormistryň Zory 
Strnadové, Oldřišky Richter Musilové, Ivany Kyla-
rové a Ludmily Plzákové zazpívaly svůj současný 
repertoár (písně Emila Hradeckého, Petra Ebena, 
Pavla Jurkoviče i  české lidovky ad.). Odpoledne 
moderovala nová členka rodičovské rady Eva 
Pýchová.

Ve čtvrtek 19. května vystoupilo koncertní 
oddělení, přípravka A  a  Chorálek Černošice na 
tradičním festivalu Jazz Černošice 2016, kde mj. 
uvedl část skladby Carla Orffa Carmina Burana.

Nejmenší děti z  černošického chorálku pod 
vedením své sbormistryně Ludmily Plzákové dvě 
květnová dopoledne (19. a 23. 5.) věnovaly kon-
certům dětem z  místních mateřských škol a  v 

neděli 29. května odpoledne zazpívaly poslucha-
čům u Mokropeské kapličky.

Svoji 31. sezónu tentokrát zakončí sbor 
Chorus Angelus pod vedením svého uměleckého 
vedoucího Romana Michálka v pátek 17. června 
od 18 hodin v  Řevnicích, v  sále Lidového domu 
(naproti řevnickému zámečku), kam srdečně 
zveme všechny příznivce sborového zpěvu.

-skš-

Závod Vlčat a Světlušek

V dubnu jednoho sobotního dne, přesněji 16., 
nedaleko od Jíloviště proběhl závod Vlčat a Svět-
lušek pro celý okres Praha-západ. Závodu se 
zúčastnilo 19 družinek holčičích nebo klučičích. 
Závod je samozřejmě o  tom, aby si jednotlivé 
družinky porovnaly síly mezi sebou, vyzkoušely 
si, v  čem jsou dobré a  v čem mají ještě rezervy 
a především zvítězily samy nad sebou. Každá dru-
žinka musela projít asi dvoukilometrový okruh, 
kde na trati na ně čekaly různé disciplíny, které 
je měly prověřit v různých směrech–jako zdravo-
věda, manuální zručnost, vztah k vlasti, dopravní 
znalost, poznávání přírody a  jiné. K  překvapení 
všech–náš oddíl Rysů z Dobřichovic vyhrál první 
místo v  kategorii vlčat–kluků. Hlídka postupuje 
do dalšího závodu, tentokrát nás bude začátkem 
června čekat krajské kolo v  Českém Brodě, tak 
uvidíme, jak dopadneme…

Matouš Martinec

DoDo zkrásnělo a láká 
k návštěvě

V  Dobřichovickém domku se v  uplynulých 
týdnech děly úpravy pro malé i velké návštěvníky. 
Připravili jsme zahrádku s trávníkem a okrasnými 
keři, kde si návštěvníci Dobřichovického domku 
a Infocentra budou moci odpočinout a osvěžit se 
například domácí ovocnou limonádou.

Mysleli jsme také na naše nejmenší návštěv-
níky a zrekonstruovali jsme dětské hřiště za Ate-

Děti souboru Chorus Angelus při zkoušce
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liérem Dobřichovického domku. Hřiště nyní 
zdobí krásný dřevěný domeček se skluzavkou 
a houpačkami. Hřiště je k dispozici všem dětem, 
ale využívají ho především děti ze školičky Lumek 
a  děti navštěvující kroužky v  Dobřichovickém 
domku. Zahrádka i dětské hřiště jsou ideální pro 
maminky s dětmi, protože je oboje odděleno od 
silnice vraty.

Na závěr bychom Vás rádi srdečně pozvali na 
vystoupení dětí z kurzu kytary a klavíru v Základní 
umělecké škole v  Dobřichovicích v  pondělí 6. 
června v 18 hod (případné změny vyhrazeny) a na 
závěrečnou Slavnost Dobřichovického domku, 
která se bude konat ve Fürstově sále v sobotu 11. 
června od 15 hodin. Na obou vystoupeních děti 
předvedou, co se v jednotlivých kurzech naučily 
a vyzkoušejí si vystupování před veřejností.

 ok, www.dobrichovickydomek.cz

Expedice 1603

První víkend v květnu se oddíl Rysů, dobřichovičtí 
skauti, rozhodli vydat pokořit nejvyšší kopeček 
naší země.

V pátek jsme se sešli na nádraží s  velikými 
batohy, do kterých jsme ještě dostali nějaký pro-
viant a  vyrazili. Po dlouhé cestě jsme dojeli do 
Špindlerova Mlýna, kde jsme přespali v pensionu 
do dalšího dne.

V sobotu ráno po snídani nás z  pensionu 
vytáhlo slunce, což bylo trochu překvapující vzhle-
dem k tomu, že ještě před týdnem tu namísto jara 
byla zima. Ze Špindlu jsme začali pomalu stoupat 
do kopců po červené turistické značce. V  pod-
statě celý den jsme šli do kopce, ale teď jsme šli po 
Bucharově cestě až k rozcestí, odkud jsme se vydali 
po žluté a  zase do kopce, krajina se už pomalu 
měnila v horskou, místo smrků okolo nás začínaly 
růst kleče. Po nějaké době jsme se dostali zpět na 
červenou, po které jsme pokračovali až k rozcestí 
Kozí hřbety, kde jsme našli sněhové pole a začala 
koulovačka. Došli jsme se podívat na vyhlídku 
pojmenovanou po králi Krkonoš–vyhlídka Kra-
konoš. Dále jsme šli už po rovině, úporné kopce 

už byly za námi, ale v rozbředlém sněhu se nešlo 
o moc lépe. Když jsme došli k Luční boudě, odložili 
jsme batohy a udělali si malou večerní procházku 
do Polska a po Cestě česko-polského přátelství do 
Obřího sedla a zpět přes Úpské rašeliniště.

V neděli ráno po vydatné snídani jsme 
se vydali po modré k  úpatí našeho hlavního 
vrcholu. Začali jsme stoupat do prudkého kopce, 
po kameny dlážděném chodníku lemovaným 
řetězem jako zábradlí a po nějaké době udýchaní 
jsme dorazili na místo, kde se nám v očích objevil 
vrchol, ten, který je zvaný nejvyšší v  naší zemi–
Sněžka. Tam se nám rozprostřel krásný kus české 
i  polské krkonošské krajiny a  my ho mohli hltat 
očima. Udělali jsme si vrcholovou fotku a pokra-
čovali v naší cestě dále. Sestupová cesta vedla po 
červené, po vyšlapané cestě vinoucí se porosty 
klečí až chatě Jelenka. Od Jelenky jsme šli už smr-
kovým lesem po červené do Horní Malé Úpy, 
kde jsme nasedli do autobusu a  vraceli se zpět 
k našemu rodnému městečku.

Teď už všichni zmoženi, sedíce v  křeslech 
vzpomínáme na celý výlet s  úsměvy na tvářích 
a přemýšlíme co dál… 

Matouš Martinec

Čarování s barvami v dobři-
chovickém ateliéru pro seniory

Rozhovor s  paní Danou Puchnarovou, aka-
demickou malířkou, o  novém programu pro 
seniory v Dobřichovicích.

Paní Puchnarová, zajímalo by mne, kdy 
a  jak jste v  sobě objevila lásku k  malování? 
A  jak lze tuto lásku probudit u  ostatních, 
I když si třeba myslí, že malovat neumí, nebo 
nemají k malování zatím vztah?

Malovat a  hlavně kreslit jsem začala již jako 
malé dítě ve věku asi 4 let. Zejména mne zají-
malo, co se kolem mne děje, takže si vzpomínám, 
že můj největší výkon v té předškolní době bylo 
nakreslení celé prodejny pekařství odnaproti, 
kam jsem často s  maminkou chodila. Nakreslila 
jsem tam všechny pulty s různým pečivem a také 

nakupující ženy s  taškami. Mou první učitelkou 
byla maminka. Naučila mne, jak pastelkami kolo-
rovat černobílé ilustrace v  dětských knížkách, 
hlavně v pohádkách. Zde hraje základní roli velká 
podpora ze strany rodičů. A  tu jsem měla až do 
dospělosti.

Také bych se ráda zeptala, proč jste se 
přestěhovala k  nám do Dobřichovic? Jak se 
Vám tady líbí a co Vás zde inspiruje k tvorbě?

Dostala jsem se sem na základě touhy bydlet 
na venkově a  mít kolem sebe přírodu, protože 
život ve městech obecně není člověku přirozený 
a ani zdravý. Hledala jsem inzeráty v denním tisku 
a  našla nabídku pro mne vhodnou a  únosnou. 
Máme tady klid, čistý vzduch, hodně stromů 
kolem i řeku na koupání a krásné procházky kolem 
ní i do lesů. Také se mi podařilo zařídit si u bytu 
ateliery. Jeden je na zahradě. K  práci potřebuji 
klid a také dobré světlo a toho zde mám dostatek. 
Dobřichovice jsou krásné místo k životu.

Jak vznikl nápad otevřít ateliér pro seniory 
v Sálu seniorů v Dob centru?

Myšlenku tvořivé práce s  lidmi dospělými, 
s  mládeží i  seniory realizuji od doby, kdy jsem 
začala učit na univerzitě v Olomouci v  roce 1991. 
Tehdy jsem hledala a studovala, jaké metody vedou 
k  rozvoji schopností a  dovedností, a  postupně se 
mi ujasnil systém, který dovoloval vývoj talentů bez 
složitého studia na speciálních školách.

Když jsem vloni navštívila kanceláře Nadace 
Charty 77 v  Praze, objevila jsem tam nový 
program, sdružující seniory po celé ČR do Klubu 
senzačních seniorů. Pohovořila jsem s hlavní orga-
nizátorkou a nabídla jí, že v Dobřichovicích zave-
deme zájmovou výtvarnou aktivitu pro seniory, 
kterou se nyní v květnu podařilo uskutečnit díky 
Středisku volného času Dobřichovický domek. 
Také tradiční Seniorklub Dobřichovice je již 
u  pražské Nadace senzačních seniorů zaregi-
strován díky obětavé aktivitě Dr. Radky Alexy, 
ředitelky Dobřichovického domku. Díky tomu 
bude moci na svou činnost získávat finanční 
podporu Nadace Charty 77.

Se seniorkami a seniory už proběhlo první 
setkání. Jaké bylo?

Oddíl Rysů před výstupem na Sněžku. Foto Marta KadeřábkováDobřichovičtí skauti. Foto Ondřej Šlocar
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Královský průvod
Desátý ročník Královského průvodu, který letos spadá do oslav výročí 700 let od narození císaře římského 
a krále českého Karla IV., pořádá ve dnech 4.–6. června 2016 již potřetí město Dobřichovice ve spolupráci 
se skupinou historického šermu Alotrium a  Dobřichovickou divadelní společností, za podpory Středočes-
kého kraje, Ministerstva kultury České republiky, svazku obcí Region Dolní Berounka, městské části Prahy 
16 – Radotína, obce Kosoř a Zbraslav, dále též za podpory okolních obcí na trase průvodu, též hradu Karlštejn 
a Karlštejnského kulturního sdružení.
Letos se k tradiční trase průvodu z Radotína  připojí i průvod vévody Štěpána II. z Berouna, oba se setkají 
v Karlštejně na louce pod hradem v neděli 5. června.

Program – Uvítání císaře Karla IV.  
– 4. června zámek Dobřichovice
12.00 hod – Herold Martin von Blaustadt – zahájení
12.10 hod – Bakchus – živá dobová hudba
12.40 hod –  Allgor – šermířská pohádka „O třech 

rytířích, krásné paní a lněné kytli“
13.15 hod – Bakchus – živá dobová hudba
13.30 hod – Labutí tanec – tanečnice Hannah
13.40 hod –  Allgor – „Verbováníčko“ – soutěž pro 

kluky a holky
14.15 hod –  Herold Martin von Blaustadt – pozvání 

na „Velký rytířský turnaj na koních“
14.30 hod –  Štvanci – „Velký rytířský turnaj na 

koních“
15.45 hod – Bakchus – živá dobová hudba
16.00 hod – Šavlový tanec – tanečnice Hannah
16.15 hod – Allgor – „Královský rytířský turnaj“
16.45 hod – Bakchus – živá dobová hudba
17.15 hod – Allgor – „Katovo řemeslo“
17.45 hod – Bakchus – živá dobová hudba
18.00 hod –  Herold Martin von Blaustadt – příjezd 

císaře Karla IV.- uvítací ceremoniál
19.00 hod – ohňová show–Aventyr
19.30 hod – Jan Hrubý a KUKULÍN
21.00 hod –  nádvoří zámku – divadel hra muzikál 

Noc na Karlštejně
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Vděčíme Dob-investu za možnost pra-
covat ve velmi pěkném novém prostředí, ve 
Společenském sále Zelené rezidence (vstup 
z ulice Za Parkem), který měří 100 m2. Má ideální 
horní světlo a dvě veliká okna, je dobře vybaven 
stoly a  židlemi, knihovničkami i  osvětlením, 
kuchyňkou a zázemím se skladem a šatnou. To je 
opravdu veliká výhoda a ani ve větších městech 
kolegové takovou možnost nemají.

Na první setkání 11. května přišlo tolik žen, 
že nám skoro nestačily stoly. Každá dostala svůj 
stolek, dámy si rozložily své materiály a započaly 
jsme okamžitě první technická cvičení k  ovlád-
nutí techniky malby a kresby pastelem. Metody 
to jsou hravé, nikdo nemusí umět kreslit, slouží 
k poznání charakteru materiálu, co vše se s ním 
dá udělat a  jakým způsobem správně postupo-
vat... Z  fotografií můžeme poznat, že seniorky 
pracovaly s  velkým soustředěním, s  chutí 
a  podařilo se jim základní techniky zvládnout 
tak, že si mohou takto hrát i se svými vnoučaty... 
V průběhu práce poslouchaly tichou hudbu W. A. 
Mozarta, takže se učily i  dobrému soustředění. 
Jakoby každá byla sama ve svém atelieru. To byl 
nácvik pro domácí práci, k  níž dostaly zadání 
koncem workshopu.

Co Vám na ateliéru pro seniory udělalo 
největší radost?

Radost mi udělalo nadšení účastnic, které se 
během práce vyjadřovaly do ticha větami : „To je 
pohlazení pro duši“ nebo : „.. tady je to úžasné, 
moc se mi to líbí“ … „ jsem moc ráda, že jsem 
tady“ . . apod. Samozřejmě mne potěšily také 

jejich výkony –  a nakonec i  zájem o  umělecké 
publikace, které jsem tam přinesla.

Lze se ještě přihlásit, když už jsou setkání 
v  běhu? Co byste vzkázala seniorkám 
a seniorům, kteří by možná rádi přišli, ale stále 
váhají?

Každý nově příchozí bude vítán. Jsem 
přesvědčena, že mnozí zájemci nemají čas ve 
středu dopoledne, proto prosím, ať se ohlásí 

v  infocentru Dobřichovc buď osobně (denně 
kromě úterý od 13 do 18 h) nebo telefonicky na 
č. 774 019 597 (Dr. Radka Alexy) a předají kontakt 
na sebe včetně návrhu vhodného dnu a  času. 
Podle další poptávky založíme novou skupinu. 
Jedná se o  objevování nových schopností 
a dovedností, je to aktivita právě vhodná pro ty, 
kteří to nikdy nedělali a chtěli by ve svém životě 
podniknout smysluplnou změnu! Je také možné 

Nový atelier pro seniory vede akad. malířka Dana Puchnarová
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založit skupinu jen pro muže – tzv. pánský 
umělecký klub.

Mám perspektivní plány: budou pořádány 
zájezdy do pražských galerií a  muzeí, besedy 
s  pozvanými umělci a  jejich výstavky. U  toho 
by pánové neměli chybět. Také budeme chodit 
kreslit do přírody krásné staleté stromy v  parku 

nebo u  řeky, budeme se učit architektonickou 
kresbu, potom kresbu a  malbu zátiší, krajiny. 
A co je nejtěžší, kdo bude opravdu chtít, naučí se 
kreslit i portréty. A vše zdarma.Jen je nutná píle 
a zájem, chuť a dobrá vůle.

Schůzky jsme zatím dohodli jednou za 14 
dní, ale je možné dělat další aktivity, jako výlety, 
exkurze, přednášky, besedy podle dohody.

Děkuji Vám za milý rozhovor.
Olga Kričková, Dobřichovický domek, 

Radka Alexy (774 019 597)

Návrh nového územního 
plánu – co může znamenat 
pro Dobřichovice?

Prostudovala jsem návrh nového územního 
plánu. Z mnoha důvodů jsem znepokojena. Může 
výrazně negativně ovlivnit další vývoj Dobřichovic.

Znamená určité nasměrování k  zahuštění 
a  zvýšení výškové hladiny zástavby, ke změnám 
ve využití pozemků. To se ale nemusí projevit 
v horizontu několika let, a proto je celá situace tak 
složitá. Mnoho lidí si totiž myslí, že když v  jejich 
okolí je ustálená zástavba, neměnná po deseti-
letí, bude to tak stále.

Všichni máme rádi Dobřichovice, líbí se nám 
tu. Ale co vlastně způsobuje, že je tu tak příjemně?

Každý by na to měl svou odpověď, ale z hle-
diska regulace dalšího rozvoje je důležité 
vyzdvihnout dvě věci:

Zásadní je krásná krajina, do které jsou Dob-
řichovice zasazeny. Toto návrh územního plánu 
(dále ÚP) respektuje a nevytváří další zastavitelné 
plochy.

Další hodnotou je vyrovnaná zástavba s  pře-
vahou rodinných domů v  zahradách, v  někte-
rých částech hustší, jinde řidší, na větších par-
celách. Jsou tím vytvořeny podmínky klidného 
bydlení, bez rušivého vlivu husté dopravy či hluku 
uprostřed obytných čtvrtí. Výšková hladina je 
vyrovnaná, kromě sídliště (to je alespoň na okraji 
města) a středu obce s novými domy. Ty bohužel 
nadmíru konkurují svým starším sousedům.

Na základě této zkušenosti byla před dvěma 
roky v  regulačním plánu centra města maximální 
povolená výška budov omezena. O  to více mne 
překvapilo, že v  návrhu ÚP v  určitých místech 
v centru, která do regulačního plánu nejsou zahr-
nuta, je nyní navržena povolená výška až 20 m, 
resp. při rovné střeše 17,5 m!

Ve výčtu přípustného využití, tzn.k  jakým 
účelům mohou stavby sloužit, úplně vypadl termín 
rodinný dům, který byl uváděn v dosud platném 
ÚP. Všude se používá jen obecný pojem bydlení, 
tedy mohou být stavěny i bytové domy. Omezení 
třemi bytovými jednotkami je iluzorní. Na Pražské 
ulici je povoleno vše kromě skladových areálů 
a odstavných ploch pro autobusy a nákladní auta.

Co mne v návrhu velmi překvapilo je, že archi-
tekt nebere v úvahu skutečnost, že velká část Dob-
řichovic je ohrožená povodněmi. Podle čeho tak 
usuzuji? Povoluje zvýšenou zastavěnost jak nad-
zemními, tak podzemními stavbami. Pro názor-
nost uvedu příklad: na Pražské, na pozemku o veli-
kosti 500m2, stavebník může zastavět 300 m2 (pro 
srovnání: zdravotní středisko má půdorys o 100m2 
menší) a z povinné minimální rozlohy zahrady (pro 
tento případ je to 20%, tj. 100m2 ) stačí pouze 50 
m2 opravdové zahrady, dalších 50m2 může být, 
řekla bych, velký truhlík, tj. 40 cm nasypané zeminy 

KDY CO KDO

U všech táborů je v ceně 2 500 Kč za osobu zajištěna strava, pitný režim, materiál, cestovné a vstupy. Pro sourozence nabízíme slevu.  
V í c e  i n f o r m a c í  n a :  w w w . d o b r i c h o v i c k y d o m e k . c z

11. 7. –15. 7. 2016 Z pohádky do pohádky 
holčičky 4-9 let

Markéta Tejklová a Hana Tuháčková 
Taneční studio Dobřichovice + Školička 
Lumek

11. 7. – 15. 7. 2016 ArteRadky 
děti od 7 a více let

Radka Charapovová a Edita Elsnicová 
Ateliér ArteRadky

18. 7. – 22. 7. 2016 Tábor s angličtinou pro předškoláky 
děti 4-7 let

Petra Vaňková a Tereza Nováková 
Taneční sál + Školička Lumek

18. 7. – 22. 7. 2016 Věda a svět 
děti 7 – 12 let

Jiří Novák a Peter Košovan 
Společenská místnost

18. 7. –22. 7. 2016 ArteRadky 
děti 4–6 let

Radka Charapovová a Edita Elsnicová 
Ateliér ArteRadky

1. 8. – 5. 8. 2016 Krásné léto pro nejmenší I.: Vysvobodíme 
princeznu? 
děti 3–6 let

Vychovatelky školičky Lumek 
Školička Lumek, DoDo

1. 8. – 5. 8. 2016 Hravé léto s Kačkou a Eliškou 
děti 7-15let

Eliška Soukupová a Kateřina Smržová 
Taneční sál + Dobřichovice

8. 8. –12. 8. 2016 Vědecké léto 2016 
děti 6-12 let

Kamila Vondráčková a Monika 
Vondráčková 
Společenská místnost

15. 8. – 19. 8. 2016 Krásné léto pro nejmenší II.:  
Kouzelný autobus

Vychovatelky školičky Lumek 
Školička Lumek, DoDo

22. 8. –2 6. 8. 2016 Týden s Lady Marianou a Robinem Hoodem 
děti 4-8 let (po domluvě lze i 3leté)

Lucie Havlíčková a Kamila Vondráčková 
Společenská místnost + Školička Lumek

PŘEHLED LETNÍCH PŘÍMĚSTSKÝCH TÁBORŮ 
SVČ Dobřichovický domek 

Názory čtenářů
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Krátce z volejbalu

V důsledku kolize termínů utkání našich volejba-
listů v baráži o účast v extralize s uzávěrkou dub-
nového čísla nebylo možné o  těchto utkáních 
v  tomto čísle informovat. Činíme tak dodatečně 
aspoň nyní. 

Naši hráli baráž s  družstvem Ústí n. Labem, 
které sice v extralize skončilo na posledním místě, 

ale extraliga je extraliga. V prvních dvou utkáních 
hraných v Ústí naši prohráli 3:0 a 3:2 a ve třetím 
na domácím hřišti prohráli 3:1. Postup do ext-
raligy našim sice unikl, ale určitě toho nemusí 
litovat. Svými výkony v uplynulé sezóně dokázali, 
že volejbal „umějí“, o extraligu se mohou pokusit 
příště.

Přiloženými snímky se vracíme do Chocně, 
kde ve dnech 30. dubna a 1. května proběhlo mis-
trovství republiky ve volejbale veteránů, tj. hráčů 

starších čtyřiceti let. Volejbaloví veteráni TJ Sokol 
Dobřichovice v tomto přeboru zvítězili a stali se 
tak přeborníky!!  Gratulujeme!   

Příznivcům volejbalu ještě připomínáme, že 
v sobotu 11. června se na volejbalových hřištích 
u  sokolovny uskuteční pátý ročník Memoriálu 
Lídy Gemperlové.

HgS

Překvapili běžci na trati 1 000 
metrů

V úterý 10. 5. 2016 se v Rudné konalo okresní kolo 
lehko-atletické soutěže Pohár rozhlasu.

Soutěže se zúčastnilo 11 družstev mladších 
žáků a  12 družstev mladších žákyň. Z  naší školy 
bylo nominováno celkem 16 sportovců. Všichni 
přistupovali k  reprezentaci velmi zodpovědně 
a snažili se podat co nejlepší výkony.

A jak vše dopadlo? Všechny tři medaile si odnesli 
naši chlapci v běhu na 1 000 m, když Jan Voska získal 
zlato, Jakub Knajfl stříbro a Ondřej Lenghart bronz.

Skok daleký dívek ovládla a zlatou medaili si 
odvezla Vendula Plazzerová, která ke zlatu přidala 
stříbro z běhu na 60 m.

Stříbrnou medaili si také vybojovala Annelie 
Kubátová, a to v běhu na 600 m.

V celkovém hodnocení škol družstvo dívek 
obsadilo 4. místo, družstvo chlapců skončilo na 5. 
místě. Všem soutěžícím gratulujeme.

HT

např. na strop podzemní garáže. Zbytek pozemku 
může být zpevněn (cesty, parkování apod). Pro 
úplnost: výška domu může dosahovat až 14 m.

Zvláštní je, že i když v řadě věcí podalo zastu-
pitelstvo jak nynější, tak i  to minulé, projektan-
tovi náměty k  přepracování, ve výsledku došlo 
jen k malým změnám.

A právě proto píši tento článek, milí spoluob-
čané, sousedé, přátelé.

Nyní nastal Váš čas. Psala jsem o tom již v úno-
rovém IL. Pokud chcete ovlivnit, jak Dobřichovice 

budou vypadat za deset, dvacet a více let, prostu-
dujte prosím návrh, zejména kapitolu F a hlavní 
výkres. Najdete ho na adrese http://www.mes-
tocernosice.cz/mesto/uzemni-planovani/up-a-
rp-obce-orp-cernosice/projednavane/Dobricho-
vice/

Pokud s  něčím nebudete souhlasit, napište 
svou připomínku na černošický městský úřad- 
odbor územního plánování. Jak na to? Na jejich 
webových stránkách je vše popsáno, ev. je 
můžete kontaktovat a oni Vám poradí.

Vezměte to, prosím, jako zkoušku naší občan-
ské vyspělosti. Spousta problémů v  našem 
státě nás trápí a  máme pocit bezmoci, frustrace 
a  selhání demokracie. Ta se ale musí budovat 
„odspoda“. Věnujme tedy nyní trochu času 
a energie tomu, co ovlivnit můžeme. Je to důle-
žité i kvůli těm, kdo přijdou po nás.

Zdenka Hochová
V případě zájmu o další informace mne kon-

taktujte na hochova.zdenka@seznam.cz

Sport

Dobřichovičtí volejbaloví veteráni jsou nejlepší v ČR
Kluci z Dobřichovic vyhráli 1., 2. i 3. místo v běhu 
na 1000 m

Nejmenší děti na startu Dobřichovické míle
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19. ročník Dobřichovické míle

Základní škola Dobřichovice společně s  Klubem 
přátel školy uspořádaly v sobotu 16. dubna 2016 
již 19. ročník Dobřichovické míle. Celé odpo-
ledne proběhlo ve znamení příjemného počasí, 
přesně takového, které mají sportovci rádi – bylo 
po dešti, nebylo ani horko, ani zima a sluníčko se 
taky přišlo podívat.

Celé akce se zúčastnilo množství lidí, ale 
oproti loňskému roku jich přece jen pár chybělo. 
Na vině bylo zřejmě dopolední plačtivé počasí 

a tak některé závodníky to mohlo odradit. Přihlí-
žející a fandící diváci a jiní návštěvníci akce zapl-
nili celý park, každý si tu přišel na své, závod-
níci si dobře zaběhali a ostatní měli možnost se 
zúčastnit zajímavých aktivit, které organizoval 
již stabilní člen organizačního týmu moderátor 
Karel Moravec společně s vychovatelkami školní 
družiny. Na jiném místě si mohly děti vyzkoušet 
různé atrakce připravené CK Robinson.

Závodníci měli možnost se registrovat přes 
webové stránky závodu, kde bylo možné nalézt 
i informace o jednotlivých kategoriích a časovém 
harmonogramu závodu. Samozřejmostí bylo 

elektronické měření časů pomocí čipů. Upro-
střed parku nalezli závodníci plánek a  délku 
své trasy a  chvíli po odběhnutí každé katego-
rie též výsledky. První tři místa v  každé katego-
rii uvádíme i  na tomto místě. Celkové výsledky 
naleznete na www.zsdobrichovice.cz.

Mezi žáky školy pak probíhala soutěž o  nej-
lepší třídu, kterou vyhrála 3. B na prvním stupni 
a na druhém pak 6.A. 

První tři závodníci obdrželi triko závodu, 
medaili a diplom. Díky všem pořadatelům i spon-
zorům byla akce úspěšná. 

B. Stejskal

Naše umělecká škola 
a Jaroslav Ježek

Protože život je jedna velká výzva a zkusit se má 
zkrátka všechno, rozhodli jsme se u  nás v  ZUŠ 
Dobřichovice jednu takovou velkou výzvu při-
jmout. Důstojně, ale ve velkém stylu chceme 
oslavit letošní 110. výročí narození českého 
hudebního skladatele Jaroslava Ježka, který 
byl mimo jiné i  celoživotně úzce spjat s  herci J. 
Voskovcem a  J. Werichem a  tedy i  s  Osvoboze-
ným divadlem. To dokládá i písnička Tři strážníci 
(myšleno V + W + J). Jak později řekl Jan Werich: 
„Tři strážníci, to byla autorská solidarita, svízele 
řemesla, obraz věrnosti, symbol všeho, oč jsme se 
společně pokoušeli.“ A právě na místě, kde Osvo-
bozené divadlo od roku 1930 hrálo, na prknech 
pražského divadla ABC, se v  neděli 19. června 
2016 v  18.00 hodin uskuteční představení ZUŠ 
Dobřichovice, které dostalo název podle svých 
protagonistů a divadla, ve kterém působilo: “V + 
W + J = ABC”. Zvolili jsme formu Písničkové revue 
s  hereckými výstupy. Těšit se můžete na známé 

písničky z  repertoáru Osvobozeného divadla. 
Zazní např. písně Život je jen náhoda, Babička 
Mary, Golem, ale i celá řada dalších. Celé předsta-
vení bude uzavírat blues Tmavomodrý svět, jehož 
text vyjadřuje nejvlastnější motiv Ježkova života, 
postupnou ztrátu zraku:

Kam se poděl můj doposud dokonalý zrak?
Na všem leží neproniknutelně modrý mrak.
Tmavomodrý mrak.
…melancholicky jsem pozoroval svět.
Tmavomodrý svět.
Písničky zazní v  podání dětských zpěvaček 

a zpěváků naší školy, spolu s nimi vystoupí a zazpí-
vají dámy z vokální skupiny Cabinet z Dobřicho-
vic. Doprovázet je samozřejmě nebude nikdo 
jiný než dnes již dobře známá Dobřichovická 
komorní filharmonie pod taktovkou dirigenta 
Dušana Navaříka. Zazní i  Ježkův slavný foxtrot 
pro klavír Bugatti step v podání naší skvělé klaví-
ristky Alžběty Bartoníčkové. Písničky budou jako 
tmel spojovat herecké výstupy v podání Jiřího Šaf-
ránka a Jana Seidla. Ne náhodou jsou jejich křestní 
jména shodná se jmény slavné dvojice Voskovec 
– Werich. Texty speciálně na míru tohoto před-

stavení napsala Tereza Verecká, která vystudo-
vala obor tvorba textu a  scénáře, kde jinde, než 
na Vyšší odborné škole Jaroslava Ježka v  Praze. 
Jak symbolické. Vše bude doplněno nápaditými 
scénickými prvky, kostýmy, sladěno do barev 
bílé, černé a  červené. To vše pro představení 
navrhl scénograf pan Jindřich Kratochvíl z  Dob-
řichovic. Ten je zároveň i  autorem plakátu, který 
můžete vidět nejen na stránkách tohoto časo-
pisu, ale již brzy i na různých místech v Dobřicho-
vicích a okolí. Také logo naší školy dočasně, speci-
álně k této události, změnilo svou typickou žlutou 
barvu za bílo černo červenou. Přijďte nás podpo-
řit a užít si krásný nedělní podvečer ve stylu Osvo-
bozeného divadla. Neváhejte a  rychle spěchejte 
si koupit vstupenky na naše představení do Infor-
mačního centra Dobřichovice v ulici 5. května!!!!

Nikdo neví, kolik třeba potu,
aby se v sobotu
povedlo dvěma komikům
rozhýbat publikum,
když jo, tak je to vážné unikum.
(J. Werich, úryvek ze hry Fata morgana)

E. Koblížková

Nejmladší
1. Kastner Matouš 2013
2. Púbalová Magdalena 2013
3. Kabelková Antonie 2013
Děvčata mladší
1. Němečková Natálie 2009
2. Maxová Izabela 2009
3. Poláková Kateřina 2010
Kluci mladší
1. Buben Ondřej 2009
2. Sýkora Jan Antonín 2009
3. Horáček Maxmilián 2009
Děvčata starší
1. Teplá Hana 2007

2. Poláková Klára 2007
3. Schierová Alžběta 2008
Kluci starší
1. Púbal Karel 2007
2. Janda Michal 2008
3. Kovář David 2007
Žákyně nejmladší
1. Solničková Kateřina 2005
2. Hildebrandtová Josefína 2006
3. Knajflová Anna 2006
Žáci nejmladší
1. Žmola Jakub 2005
2. Ward Luka 2005
3. Moravec David 2005

Žákyně mladší
1. Masnerová Eliška 2003
2. Millerová Natálie 2004
3. Cabálková Dorota 2003
Žáci mladší
1. Knajfl Jakub 2004
2. Lenghart Ondřej 2003
3. Šafránek Tom Matt. 2003
Žákyně starší
1. Kubátová Annelie 2002
2. Dybalová Zuzana 2002
3. Přesličková Martina 2002
Žáci starší
1. Calda Samuel 2002

2. Rinn Vojtěch 2001
3. Sosna Daniel 2002
Dorostenky, juniorky, ženy
1. Mojdlová Hana 1976
2. Nešporová Kamila 1980
3. Maxová Jana 1976
Dorostenci, junioři
1. Stádník Jakub 1998
2. Rada Jan 1999
3. Dvořák Gejza  1999
Muži
1. Hájek Petr 1975
2. Mastný Martin 1975
3. Buben Martin 1976

Výsledky závodů (pouze první tři – ostatní na web stránkách školy)

Kultura u nás i v okolí
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Byl jednou jeden král podruhé

Sůl nebo zlato? Co byste si vybrali vy? Král Já I. si 
vybral zlato a královská dcera Maruška měla pak 
co dělat, aby tatínka přesvědčila, že není všechno 
zlato, co se třpytí. V červnu si můžete tuto krásnou 
pohádku připomenout v rámci Dobřichovických 
divadelních slavností 2016. 

Inscenaci pohádky Byl jednou jeden král v režii 
Lucie Kukulové mohli někteří diváci a  příznivci 
Dobřichovických divadelních slavností shlédnout 
už loni. Hrála se tradičně na zámeckém nádvoří, 
které samo tvoří nádherné kulisy právě pro 
pohádku. Výpravná inscenace sklidila loni velký 
úspěch, také díky autorské hudbě Zdenka Doče-
kala. DDS vydala loni své první hudební CD s pís-
ničkami, které zpívali hlavní protagonisté i nosné 
sbory z  řad ansámblu. Půvabné písničky, které 
otextovala Alena Říhová a  Lucie Kukulová,  se 
rychle vryly do paměti mnoha dětí i  dospělých. 
„V ráji, tam se lidi maj´“ „Milostná“ nebo třeba 
„Lívance“ byly slyšet z aut, v některých domácnos-
tech ji zpívaly celé rodiny. Kromě vydařené hudby 
vyvolalo bujarý ohlas také kynuté těsto na jevišti, 
oživlé stromy či kouzelné zmizení Marušky.

V hlavní roli krále uvidíte Petra Říhu, Jiřího Šaf-
ránka jako Atakdále, Denisu Hrubou nebo Aničku 
Jirounkovou jako Marušku, Evžu Koblížkovou a Jáju 
Kroupovou jako princezny, Jiřího Geisslera, Petra 
Koblížka a  Zdeňka Valeše nebo Jana Šefla v  rolích 
princů, Ondru Nováčka jako zahradníka, Sašu Skutila 
jako dudáka, Alenu Říhovou v  roli královského 
kuchaře, Honzu Seidla v roli rybáře a moudrou sta-
řenku si zahraje Olinka Vokurková. Kuchtičku hraje 
Kateřina Filla Věnečková, které pomáhají kuchtíci 
z  dětského divadelního souboru Kukadýlko, kteří 
se také v jednu chvíli přemění ve víly a lesní skřítky. 
Vdovu si zahraje sama režisérka. Mnoho dalších 
dvořanů, venkovanů, také jeden sklenkař, celník, plá-
teník a krejčí vytvoří dokonalou iluzi o tom, jak král 
Já První chtěl odevzdat vládu té ze tří dcer, která ho 
má nejraději.

Nebojte se, že neuslyšíte už notoricky známé 
hlášky z filmové pohádky z roku 1955, na jejímž 
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scénáři se podíleli Jiří Brdečka, Jan Werich 
a Bořivoj Zeman. Například:
chytrý princ: Tak mě napadá... Kuchaři, ty jabloně 
u studánky nesou zlatá jablka? Strašně rád bych si 
totiž u nás doma narouboval zlatá jablka. I kdyby 
rodila málo, je to bez práce. Pracujete rádi?
krásný princ: Nesmím. Namáhá to hyzd.
chrabrý princ: Raději prahnu po boji.

Atakdále: Čepice ti vstává na hlavě, svíčka mě 
zhasla, někdo mě lechtá a  já jsem tajtrdlík? 
Zaprvé, nevím co to je a za druhé mě to uráží...

král Já I.: Hej osobo! Osobo, neviděla jsi Marušku?
stařenka: Proč já bych lezla na hrušku?
král Já I.: Ne, ptám se, jestli jsi tu neviděla moji dcerku?
stařenka: A tak, že tu číháš na veverku.
král Já I.: Né, jestli jsi neviděla holku, děvče, dceru 
mojí?
stařenka: Á ták, že se lesní včely rojí.

Přijďte se pobavit na představení pro celou 
rodinu ve dnech 23. – 25. 6., 30. 6. a 1. 7. 2016 od 
20 hodin, v neděli 26. 6. od 17 hodin. Vstupenky 
bude možné zakoupit v  informačním centru 
v  Dobřichovicích. Další informace na  www.diva-
dlodds.cz.

Kateřina Filla Věnečková

Cabinet aneb 10 TET

Dámská vokální skupina Cabinet aneb 10 TET 
se již dostala do podvědomí dobřichovických 
občanů jako svérázná parta dam tradičně zahaju-
jící Dobřichovické divadelní slavnosti, Dobřicho-
vické vinařské slavnosti nebo vystoupením na 
vánočních trzích v Dobřichovicích a okolí.

Cabinet vznikl v  září 2013. Myšlenka založit 
sbor či pěvecké sdružení se rodila v  Dobřicho-
vicích delší dobu, a nakonec ji do života uvedly 
tři členky Dobřichovické divadelní společ-
nosti Kateřina Filla Věnečková, Evža Koblížková 
a  Lucie Kukulová. Kateřina Filla Věnečková při-
zvala do skupiny svou dlouholetou kamarádku, 
paní Jolanu Hurych Konečnou – profesionální 
uměleckou vedoucí z Prahy, která se hned ujala 
práci na kultivaci hlasů členek skupiny a rozvoji 
jejich muzikálnosti. Členky skupiny prošly kon-
kurzem, který byl původně vyhlášen pro muže 
i  ženy. Nepřišel ani jeden muž, jak to tak často 
bývá v  takových zájmových spolcích. Po prvot-
ním zklamání si „cabinetky“ řekly, že je to vlastně 
fajn, taková parta tet – deseti tet. A  tyhle tety 
nejsou žádné začátečnice – většina z nich hraje 
nebo dokonce vyučuje hře na nějaký hudební 
nástroj, některé prošly různými profesionálními 
i  amatérskými vokálními uskupeními. Na piano 
je obvykle doprovází skvělý jazzový pianista 
Zdeněk Dočekal, nyní také nově mladý velmi 
talentovaný Vojtěch Uhlík, student jazzového 
piana na JAMU a  na perkuse František Otakar 
Kukula.

Cabinet je významnou posilou při divadelní 
tvorbě DDS a zároveň pořádá vlastní koncerty. 
Zpěvačky se postupem času začaly zaměřovat 
hlavně na hudbu swingovou, spirituály a „jež-
kovky“, občas „ulétnou“ k  mexickým nebo bra-
zilským rytmům. Ve svém repertoáru mají písně 
jako Lollipop, Mr. Sandman, Swing the Night, 
Zlá neděle, David a  Goliáš, Chlupatý kaktus, 

Happy Day, La Cucaracha, Trepa No Coqueiro 
a další. 

Během třech let svého působení zpívaly dámy 
kromě Dobřichovic a okolí také v divadle Semafor, 
v rozhlasovém pořadu Posezení v divadle v Plzni, 
v  kostele Na Prádle v  Praze, v  Galerii Podkroví 
v Praze, v kostele sv. Jana Nepomuckého v Praze 
a na dalších menších scénách.

Dne 11. června bude Cabinet opět zaha-
jovat Dobřichovické divadelní slavnosti a  19. 
června bude účinkovat v pořadu ZUŠ Dobřicho-
vice k  výročí J. Ježka s  názvem “V+W+J=ABC” 
v  divadle ABC. Přijďte si užít krásu toho nejlep-
šího hudebního nástroje – lidského hlasu a zvlášť 
v mnohohlase. Hudba Cabinetu vychází ze srdce 
všech nadšených členek a  proto věříme, že se 
vrací i  do srdcí svých posluchačů. Přejeme pří-
jemný hudební zážitek.

Kateřina Filla Věnečková

Kulturní přehled  
Dobřichovice  
 – červen 2016

Výstavy

V Galerii Bím: Výstava studentů 
Akademie výtvarných umění.
Pořádá: Tomáš Bím
Na zámku:
Výstava k výročí narození Karla IV. – 
výstava dokumentuje život Karla IV. 
(otevřeno od 3. do 18. června)
Pořádá: město Dobřichovice

V pátek a v sobotu 3. a 4. 
června od 21:00, na zámku
Muzikál Noc na Karlštejně

Předprodej vstupenek na městském 
úřadě a v Infocentru Dobřichovice, 
rezervace na kultura@dobrichovice.cz 
Cena 250,- Kč a 200,- Kč důchodci a děti 
do 12 let.
Pořádá: město Dobřichovice
V hlavních rolích uvidíte: Václava Vydru 
jako císaře Karla IV., Moniku Vaňkovou 
jako císařovnu Alžbětu, Petra Říhu jako 
arcibiskupa Arnošta, Karla Krále jako 
purkrabího, Alenu Říhovou jako parní 
Ofku, Petru Nováčkovou nebo Michaelu 
Noskovou jako Alenu, Pavla Vítka nebo 
Lumíra Olšovského jako Peška z Hlavně, 
Jana Rosáka jako vévodu bavorského 
Štěpána, Jiřího Oberfalzera jako krále 
cyperského Petra, Jiřího Geisslera 
nebo Jana Matěje Raka jako vypravěče. 
V ostatních rolích vystoupí zbrojnoši, 
šermíři Vilites, poberounští starostové 
a radní, ženské, metači ohně, koně, koza 
a další.

V sobotu 4. června od 12:00-
21:00, pod zámkem a za 
mostem podél cyklostezky
Středověké slavnosti 
a Královský průvod

Podrobný program najdete uvnitř 
Informačních listů
Pořádá: město Dobřichovice

V neděli 5. června v 9:45
Odchod Královského 
průvodu

Přes Lety, Řevnice, Zadní a Hlásnou 
Třebaň na karlštejnskou louku. 
Předpokládaný příchod v 15h, kde bude 
připraven bohatý program s turnajem 
na koních. 17:30 proběhne uložení 
korunovačních klenotů na hradě 
Karlštejn.

V pátek 10. června 18:00 – 
22:00, v kapli sv. Judy Tadeáše
Noc kostelů

18:00 Slavnostní vyzvánění zvonů
18:05 Modlitba za Dobřichovice
18:15 Varhanní hudba (P. Pekný)
18:30 Hudební vystoupení ZUŠ
19:30 Přednáška: Křižovníci 
a Dobřichovice (RNDr. V. Kratochvíl)
19:50 Varhanní hudba s flétnou (P. 
Pekný, A. Kudrnová)
20:20 Smíšený pěvecký sbor IMBUS
20:50 Jiří Stivín
21:15 Koncert–překvapení večera

V pátek 10. června v 17:00, 
na zámku
Vítání občánků

Pořádá: město Dobřichovice

V sobotu 11. června 8:00-
12:00, u zámku
Farmářské trhy

Pořádá: město Dobřichovice

V sobotu 11. června na zámku
Zahájení Dobřichovických 
divadelních slavností 

Předprodej na všechna představení na 
www.divadlodds.cz
Pořádá: Dobřichovická divadelní 
společnost
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ŘEVNICE

Nové prostory kavárny Modrý domeček
Na konci března se Modrý domeček na řevnic-
kém náměstídočkal oficiálního otevření nových 
prostor. Ty se nachází vprvním patře stávající 

kavárny. U této slavnostní příležitosti se kromě 
zástupce architektů, kteří stojí za novou vizáží 
nejen interiéru, ale také exteriéru, sešli předsta-
vitelé města Řevnic, pan senátor Jiří Oberflazer, 
sponzoři, dárci, podporovatelé a  přátelé spolku 
Náruč, který kavárnu provozuje. Nově zde najdou 
pracovní pozici klienti na chráněných pracovních 
místech z cílové skupiny osob s mentálním posti-
žením či duševním onemocněním.

Kavárenské prostory nabídnou celkem 40 
míst k sezení včetně skleněného salonku a v nej-
bližší době navíc dojde také k zprovoznění terasy, 
která k hornímu patru Modrého domečku náleží. 
Terasa bude prosklená a  vybavená pohodlným 
nábytkem. Patro kavárny je vybaveno nejmoder-
nější projekční technikou, je zde možnost připo-
jení na wifi a  samozřejmostí je klimatizace. Pro-
story jsou tak ideálně uzpůsobené pro pořá-
dání firemních konferencí, meetingů, seminářů, 
školení apod.

Od 1. června bude horní patro otevřeno út-pá, 
(zatím kromě víkendů) vždy od 11.00 – 15.00 hod. 
Můžete si zde dát polední menu, zákusek či kávu.

mh

Přijďte se bavit do Řevnic na Hravě a  zdravě 
3.  září 2016
Velký úspěch sklidil v minulém roce první ročník 
rodinného festivalu Hravě a  zdravě, který jsme 
pořádali společně s rodinným centrem Leťánek.

Našemu spolku Náruč, který stál u zrodu myš-
lenky se loňská spolupráce s  Leťánkem osvěd-

V sobotu 18. června  
pod zámkem
Food Festival – všechny 
chutě světa

Přes 60 stánků, ochutnáte thajskou 
kuchyni, gruzínskou, japonskou, 
africkou, francouzskou, švýcarskou, 
středomořskou, indickou. Můžete 
se těšit na argentinská grilovaná 
masa, americké burgery, veganskou 
zmrzlinu, vietnamskou polévku, sushi, 
či raclette.
Součástí festivalu bude také zdarma 
adrenalinový park pro dospělé i děti, 
bude v provozu lanovka přes řeku, 
obří trampolíny, elektrický býk, obří 
houpačka z mostu nebo horolezecká 
stěna.
Za vstupné 100 Kč si každý bude moci 
vybrat jednu z 5 kuchařských knih 
v hodnotě 150 Kč,  obdrží grilovací 
koření a získá přístup na veškeré atrakce 
zdarma. www.vsechnychute.cz
Pořádá: Štefan Oršoš

18. června na louce u pěší 
lávky od 9:00
Den s integrovaným 
záchranným systémem pro 
veřejnost

Prezentace hasičů, policie a záchranářů. 
Celá akce bude moderována, 
občerstvení zajištěno. Přihlášky na tel: 
608 473 002 a m.jurkovec@centrum.cz
Pořádá: Martin Jurkovec, SDH 
Dobřichovice

25. červnau zámku 8:00-12:00
Farmářské trhy

Pořádá: město Dobřichovice

Velkoobchod potraviny, drogerie  
ve Velkotržnici Lipence, Praha 5,  
přijme na pozici:

POKLADNÍ – PRODAVAČ(KA)
- jednosměnný provoz pondělí-pátek, 
sobota 1x za 3 týdny

SKLADNÍK
- jednosměnný provoz pondělí-pátek, 
sobota 1x za 3 týdny

ŘIDIČ dodávky – skupina B
- jednosměnný provoz pondělí-pátek, 
sobota 1x za 3 týdny

Tel. 777 66 1111, 296 828 302 po 14. hodině
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Přijmeme prodavače/prodavačku a obsluhu vyšívacího stroje
do společnosti BRUDRA pracovní oděvy. Prodejna i výšivka sídlí na adrese Praha 5, Radotín, Výpadová 1335.

V případě zájmu Nás kontaktujte na e-mail: kedlicka@brudra.cz

Náruč, z.s., sociální firma Modrý 
domeček, poskytující sociální 
rehabilitaci a chráněnou práci 
v kavárně a pekárně lidem 
s mentálním postižením 
a duševním onemocněním, 
vypisuje výběrové řízení napozici:

Pracovní terapeut / sociální 
pracovník ve službě sociální 
rehabilitace ambulantní
Nabízíme:
Vstřícné pracovní prostředí
Zajímavou práci v atraktivním prostředí kavárny
Pravidelnou týmovou supervizi
Plný pracovní úvazek
Požadujeme:
Vzdělání v sociální oblasti VOŠ, VŠ, případně 
akreditovaný kurz pro pracovníky v sociálních službách
Místo výkonu práce:
Sociální firma – kavárna Modrý domeček, Řevnice,  
Praha -západ
Předpokládaný nástup: květen, červen 2016
Strukturovaný životopis, motivační dopis a případné 
reference zasílejte na martina@os-naruc.cz. Více 
informací o nás na www.modrydomecek.cz
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čila, tak v  tomto modelu pokračujeme I  letos. 
Akci podpořlo město Řevnice jednak finančním 
grantem a jednak uspořádáním Dne bez aut.

Letošní ambice jsou velké. Jde nám primárně 
o maximální spokojenost a komfort všech zúčast-
něných, jak z řad prodejců, tak návštěvníků.

Chtěli bychom, aby poddtextem letošního 
festivalu byla výzva: “Neobědvejte dnes doma, 
pojďme se najíst společně!” Prostřednictvím gas-
tronomických lahůdek převážně zdravého cha-
rakteru a zábavného programu pro celou rodinu, 
bychom chtěli spojit alespoň na jeden den 
všechny zúčastněné.

I z toho důvodu letos začne festival již v 11.00 
hod. dopoledne. Nebude chybět pokus o překo-
nání loňského rekordu v  délce štrůdlu, rodinná 

hra po Řevnicích, prezentace místních spolků 
a organizací a další zábavný program.

Vyzýváme opět všechny zájemce, kteří se 
chtějí aktivně zapojit se svými domácími pro-
dukty nejen ze sortimentu potravinářského, aby 
se přihlásili na emailové adrese hraveazdrave@
centrum.cz. Umíte vyrobit výborný džem? Zava-
řujete? Pečete? Šijete? Tak neváhejte a  3. září 
2016 se můžeme všichni společně potkat na řev-
nickém náměstí! Těšíme se na Vás!

Za spolek Náruč Marie Hrdá

Vydává město Dobřichovice, IČ 241181, 
se sídlem Vítova ul. 61, 252 29 Dobřichovice.
Informační list je periodickým tiskem 
města Dobřichovice. Vychází 1x měsíčně 
a je rozšiřován zdarma do všech domácností.
e-mail: info@dobrichovice.cz,
http://www.dobrichovice.cz
Evidováno Ministerstvem kultury ČR
pod č. MK ČR E 11061
Datum vydání 17. května 2016
Uzávěrka příštího čísla je 15. června 2016
Řídí redakční rada ve složení:
V. Kratochvíl (odpovědný redaktor),
P. Hampl, M. Pánek, J. Růžek,  
V. Bezděk, F. Kándl, V. Cvrčková
Úprava publikace Martin Pavlík
Tiskárna JDS, spol. s r. o.

Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba – 155

Záchranná služba Řevnice 
25772−1555, −1666, −1777

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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sobota 11. a 25. 6. od 8 – 12 hod.

Cabinet – pěvecký soubor deseti tet (zde pouze v devíti)


